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Milí čitatelia, 

Ponožkový
október 

Vianočná atmosféra vo Vištuku 

ani sme sa nenazdali, po horúcom a suchom lete, krásnych 
prázdninových dňoch či blahodarnej dovolenke a otvorení 
nového školského roka nás akosi rýchlo prekvapila jeseň 
a s ňou pochmúrne zamračené a daždivé dni, striedajúce 
sa so slnečnými lúčmi babieho leta. Príroda nás obdarila 
úrodou dozrievajúcich plodov i nádhernou spleťou farieb 
stromov a kríkov. Každé ročné obdobie má určite svoje čaro 
a napĺňa nás rôznymi náladami. Tak je tomu i dnes, keď po-
maly začíname bilancovať hektické obdobie, ktoré máme 
za sebou, a neuveriteľným tempom sa blíži záver tohto roka. 
Mnohí z nás nadobudli pocit, že po pandémii čas akosi rých-
lejšie plynie a dni sa neuveriteľne míňajú. Prehupli sme sa 
do dušičkového obdobia, kedy sme si s úctou a určitou dáv-
kou nostalgie spomínali na tých, ktorí už nie sú medzi nami. 
Popritom všetkom máme za sebou ďalšie komunálne voľby 
i voľby do VÚC. Čaká nás všetkých náročné obdobie nielen 
pre škody, ktoré napáchala pandémia, ale aj pre nezmysel-
ný vojenský konfl ikt na Ukrajine, energetickú i ekonomic-
kú krízu. V tomto neľahkom období sa však môžeme tešiť 
aj z pekných vecí. Svetlo sveta uzrela aj fi nálna verzia vý-
sadby vištuckej lipovej aleje. Moja vďaka za ňu patrí najmä 
Marekovi Ochabovi, OZ Za zelený Vištuk, Sokratovmu in-

štitútu, Nadácii Ekopolis, Nadácii Slovenskej sporiteľne, 
Malokarpatskej komunitnej nadácii REVIA, Nadácii ZSE, 
Bratislavskému samosprávnemu kraju a mnohým dobro-
voľníkom z obce a jej okolia. Podarila sa dobrá a správna vec. 
Verím, že budeme spoločne pokračovať aj v ďalších aktivi-
tách, prospešných pre obec a vás, obyvateľov. Symbolom ra-
dostnej manifestácie lásky a pokoja milovnej atmosféry bol 
aj tohtoročný lampiónový sprievod s mimoriadne bohatou 
účasťou rodín s deťmi, ale aj seniorov. Podobne aj posviacka 
nového vína bola krásnou oslavou tohto prírodného moku 
a ľudskej práce. Už teraz sa tešíme na vianočné sviatky, kto-
ré sú pre mnohých z nás tými najkrajšími v roku.

Milí čitatelia, keďže sa blíži nádherné obdobie adventu 
a Vianoc, prajem vám všetkým jeho krásne, pokojné a lás-
kyplné prežitie. Zároveň vám želám všetko dobré, najmä 
pevné zdravie, veľa lásky, radosti, spokojnosti, príjemnej 
pohody a nádeje na lepšie časy.

S úctou a vďakou
Ing. Mária Vráblová,

starostka

Naša materská škola a Vištuckí škôlka-
ri – občianske združenie ďakujú všet-
kým, ktorí sa zapojili do charitatívnej 
akcie Ponožkový október 2022, ktorú 
vyhlásilo OZ Podaj ďalej. Vyzbiera-
ných 72 párov ponožiek sme odovzda-
li v DEPAUL SLOVENSKO v Bratislave, 
ktoré pomáha ľuďom bez domova. 

Vištuckí škôlkari

Dňa 26. 11. 2022 sa v kultúrnom dome uskutočnili vianočné trhy, ktoré usporia-
dala Jednota dôchodcov vo Vištuku. Tohto roku bola bohatá účasť predajcov aj 
účastníkov. V ten deň sa konala aj tradičná súťaž vo varení vianočnej kapustnice. 
Výťažok zo súťaže bol venovaný ZŠ s MŠ vo Vištuku. Dňa 6. 12. 2022 sa pred budo-
vou základnej školy zastavil svätý Mikuláš so svojimi pomocníkmi a v poslednú 
adventnú nedeľu 18. 12. od 16.00 h sa v KD uskutoční Vianočná tržnica, ktorú 
usporiada OZ Školáčik pri ZŠ s MŠ Vištuk. To všetko sú signály, že obdobie pokoja 
a radosti sa blíži aj do Vištuka. ZP
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Informácie starostky obce 

Aktivity a projekty obce

Komuálne voľby a voľby 
do zastupiteľstiev vyšších 
územných celkov 

Poďakovanie starostky obce 

Obec začala v júni 
realizovať tri projek-

ty, na ktoré jej boli po-
skytnuté dotácie. Jedná sa 

o dotáciu z Bratislavskej regionálnej 
dotačnej schémy na oddychovo-re-
laxačnú zónu pri vinohradoch za so-
chou sv. Urbana vo výške 5.970,00 € 
a Dejiny obce Vištuk vo výške 1.600,00 €.
Obidva projekty sú zrealizované i zúč-
tované. Obec vydala knihu „Vištuča-
ne“ od autora PhDr. Miroslava Ku-
rica, ktorá je spolu s Dejinami obce 
k dispozícii pre záujemcov na obec-
nom úrade. Tretím, toho času rea-
lizovaným projektom je „Bezpečné 

ihrisko“ v areáli bývalej materskej ško-
ly, ktoré podporila Nadácia „Allianz“ 
vo výške 5.000,00 €. V októbri bol Na-
dáciou REVIA podporený štvrtý pro-
jekt na zakúpenie piknikových stolov 
vo výške 1.600,00 € do uvedeného are-
álu, aby sa deti na ihrisku mohli nie-
len hrať, ale aj sa občerstviť alebo si 
oddýchnuť.
Aj napriek súčasnej situácii obec vy-
užíva možnosti získať fi nančné pro-
striedky formou dotácií a nenávrat-
ných fi nančných prostriedkov v rámci 
rôznych výziev. Zo žiadostí o nenávrat-
ný fi nančný príspevok na ČOV a kana-
lizáciu bola 29. júna z Envirofondu 

zaslaná informácia, že projekt bol vy-
hodnotený odbornou komisiou a zara-
dený do zásobníka projektov. 
Podobne bola do evidencie žiadateľov 
zaradená žiadosť obce o fi nančný prí-
spevok na II. etapu opravy a zateplenia 
fasády ZŠ s MŠ. V mesiaci október sme 
začali s výmenou podláh v škole. Ďa-
kujeme pani riaditeľke, pedagogickým 
i nepedagogickým zamestnancom 
za skvelú organizáciu a zabezpeče-
nie výučby žiakov tak, aby sa výmena 
podláh mohla realizovať počas nej bez 
obmedzenia vyučovania. Veríme, že 
nové podlahy budú zárukou bezpeč-
nosti pre deti i personál. Nové podlahy 
budú navyše menej náročné na údrž-
bu ako niekoľko desaťročí staré a opot-
rebované parkety. MV

Dňa 29. októbra sa konali spojené voľby do samospráv 
a do vyšších územných celkov (VÚC). V našej obci sa volieb 
zúčastnilo 59,9 % oprávnených voličov, ktorí hlasovali na-
sledovne: 

Vážení spoluobčana, 
ďakujem všetkým, ktorí si splnili svoju občiansku povin-
nosť a prišli k tohtoročným komunálnym voľbám i k voľ-
bám do samosprávnych krajov. Úprimne ďakujem voličom 
za podporu a prejavenú dôveru. Veľmi si to vážim. Získa-
ný mandát starostu je pre mňa silne zaväzujúci. Budem 
sa snažiť vykonávať ho tak, aby naša obec napredovala 
a dosiahla maximum z toho, čo jej tak veľmi chýba, či už je 
to infraštruktúra, občianska vybavenosť, medziľudské vzťa-
hy i ostatné oblasti života. Zároveň veľmi pekne ďakujem 
poslancom obecného zastupiteľstva, ktorým končí mandát, 
za ich čas, vykonanú prácu a službu pre obec a našich ob-
čanov, za všetky dobré nápady a myšlienky a často aj ťažké 
podmienky, ktoré museli prekonať. Novozvoleným poslan-
com obecného zastupiteľstva prajem veľa síl, trpezlivosti, 
kreatívnych nápadov a odvahy popasovať sa s problémami, 
ktoré na nás čakajú. Prajem všetkým dobré zdravie, pevné 
nervy, optimizmus a správne rozhodovanie pre ďalšie zve-
ľaďovanie a rozvoj našej obce.  S úctou
 Ing. Mária Vráblová, starostka

Pani Jozefína Pešková ďakuje za hlasy 
Pani Pešková síce nebola v komunálnych voľbách zvolená, 
no napriek tomu si váži každý jeden hlas od občanov a ďa-
kuje zaň.  Jozefína Pešková 

Pán Erik Vrábel ďakuje za hlasy 
Vážení spoluobčania, 
dovoľte mi touto cestou poďakovať za dôveru, ktorú ste mi 
prejavili v komunálnych voľbách. Veľmi si to vážim a pevne 
verím, že budem platným členom obecného zastupiteľstva. 
S úctou   Erik Vrábel

Tím iniciatívy Rozumný rozvoj Vištuka 
ďakuje za hlasy 
Ďakujeme za vašu podporu vo voľbách. Do obecného za-
stupiteľstva sa prekrúžkovalo 5 kandidátov z Rozumného 
rozvoja Vištuka. Gratulujeme Danke Šprochovej, Andrejo-
vi Baranovi, Jozefovi Veselkovi, Elene Homolovej a Petrovi 
Kulifajovi. Rozumný rozvoj Vištuka 

Výsledky volieb na post starostu obce

Mária Vráblová NEKA 68,64 %  453 hlasov
Vladimír Oravec SaS 31,36 %  207 hlasov

Výsledky volieb na posty poslancov obecného 
zastupiteľstva

Erik Vrábel  NEKA  zvolený  360 hlasov
Daniela Šprochová  NEKA  zvolený  343 hlasov
Róbert Oravec  NEKA  zvolený  314 hlasov
Andrej Baran  NEKA  zvolený  300 hlasov
Jozef Veselka  NEKA  zvolený  299 hlasov
Elena Homolová  NEKA  zvolený  290 hlasov
Peter Kulifaj  NEKA  zvolený  284 hlasov
Peter Pivarči  NEKA  nezvolený  282 hlasov
Anton Kulifaj  NEKA  nezvolený  227 hlasov
Jozefína Pešková  SMER – SD  nezvolená  195 hlasov
Lukáš Velička  NEKA  nezvolený  193 hlasov
Pavol Jedinák  SMER – SD  nezvolený  189 hlasov
Alojz Haleš  SMER – SD  nezvolený  187 hlasov
Jana Olšová  SMER – SD  nezvolená  182 hlasov
Alena Brišáková  NEKA  nezvolená  171 hlasov
Vladimír Oravec  SaS  nezvolený  115 hlasov

Post predsedu Bratislavského samosprávneho kraja obhá-
jil Juraj Droba. Mikroregión Červený Kameň bude v Zastu-
piteľstve Bratislavského samosprávneho kraja zastupovať 
Jozef Savkuliak, starosta obce Budmerice. Všetkým zúčast-
neným voličom ďakujeme za účasť, zvoleným zástupcom 
obce srdečne blahoželáme a prajeme im veľa úspechov 
v zodpovednej a náročnej službe.  MV
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Krátka správa z obecného zastupiteľstva
Nasledujúci text je redakčným vý-
berom zo zápisníc zo zasadnutí dňa 
25. 10. 2022 a 21. 11. 2022. Nahrávky 
zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva 
vo Vištuku sú dostupné na sociálnej 
sieti YouTube na kanáli s názvom 
„Zasadnutia Obecneho Zastupitelstva 
Vistuk“. Zápisnice a uznesenia sú do-
stupné na webovej stránke obce. 
Na zasadnutí dňa 25. 10. 2022 obec-
né zastupiteľstvo vzalo na vedomie 
Správu o výsledku kontrol a z činnosti 
hlavnej kontrolórky obce za obdobie 
od 17. 09. 2022 do 13. 10. 2022. 
Obecné zastupiteľstvo schválilo doku-
menty ZŠ s MŠ na školský rok 
2022/2023: Školský vzdelávací program 
ZŠ s MŠ Vištuk pre I. a II. stupeň ZŠ 
na školský rok 2022/2023, Školský 
vzdelávací program Dúhová škôlka, 
Výchovný program Školského klubu 
detí pri ZŠ s MŠ – Zdravo a hravo, Škol-
ský poriadok materskej školy, Správu 
o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej 
výsledkoch a podmienkach za šk. rok 
2021/2022. 
Obecné zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie bez pripomienok Konsolidova-
nú výročnú správu obce za rok 2021. 
Konsolidovaná výročná správa obsa-
huje najmä údaje z účtovníctva kon-
solidovaného celku, informácie o obci 
(o geografi ckých a demografi ckých 
údajoch, o histórii, pamiatkach a sym-
boloch obce, o kultúrnom a športo-
vom živote v obci), plnení úloh obce 
v oblasti výchovy a vzdelávania, soci-
álneho zabezpečenia, zdravotníctva, 
kultúry a hospodárstva atď. 
Starostka informovala, že Návrh roz-
počtu obce Vištuk na roky 2023 – 2025 
bol zostavený ako vyrovnaný za dodr-
žania zásady opatrnosti a zabezpečuje 
fi nancovanie základných funkcií sa-
mosprávy vrátane preneseného výko-
nu štátnej správy. Návrh rozpočtu ob-
ce Vištuk na roky 2023 – 2025 počíta 
s navýšením ceny energií o cca 250 %, 
s navýšením ceny za nakladanie s od-
padmi o cca 28 % z dôvodu novej legis-
latívnej povinnosti o mechanicko-bio-
logickej úprave zmesového odpadu. 
Obec Vištuk bude od 1. 1. 2023 platiť 
naviac 114 € s DPH za tonu zmesového 
komunálneho odpadu z dôvodu jeho 
úpravy (triedenia) pred skládkovaním. 
V súvislosti s vyššími nákladmi o cca 
15 000 € ročne je potrebné prehodnotiť 
výšku poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady pre obča-
nov a právnické osoby. Obec Vištuk 

zaviedla v roku 2022 váženie komunál-
neho odpadu a jednou z možností je 
zaviesť od roku 2023 množstvový zber, 
čo by možno z pohľadu občanov bol 
najspravodlivejší model. Avšak je po-
trebné doriešiť podmienky zavedenia 
takéhoto platenia a predovšetkým je 
dôležité správne monitorovanie v spo-
lupráci so zberovou spoločnosťou, 
keďže stále ide len o „pilotný projekt“ 
a môžu nastať aj určité riziká pri vážení 
(napr. technické výpadky, nepresnosti 
ako aj poveternostné podmienky, ke-
dy môže byť váha odpadu skreslená). 
Stanovenie poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady je 
v plnej kompetencii aktuálneho posla-
neckého zboru. Ďalším navýšením vý-
davkov rozpočtu obce je fi nancovanie 
originálnych kompetencií (materská 
škola, školský klub detí a školská jedá-
leň) najmä v oblasti miezd a odvodov, 
nakoľko od 1. 1. 2023 dôjde k valori-
zácii miezd vo verejnej správe o 10 % 
a od 1. 9. 2023 o 12 %. Návrh rozpočtu 
na rok 2023 plánuje aj s kapitálovými 
výdavkami (fi nancovanými z rezerv-
ného fondu obce), a to spolufi nanco-
vanie projektu na materiálno-technic-
ké vybavenie KD v sume 11 000,00 €, 
spolufi nancovanie zateplenia budovy 
ZŠ s MŠ – II. etapa v sume 22 000,00 
€ a zakúpenie tretej funkcie na traktor 
v sume 2 500,00 €. 
Následne obecné zastupiteľstvo schvá-
lilo čerpanie prostriedkov rezervného 
fondu v sume 35 500,00 € na fi nanco-
vanie kapitálových výdavkov v roku 
2023, a to: spolufi nancovanie projek-
tu Modernizácia materiálno – tech-
nického vybavenia Kultúrneho domu 
v sume 11 000,00 €; spolufi nancova-
nie zateplenia budovy ZŠ s MŠ v sume 
22 000,00 €; nákup strojov, prístrojov, 
techniky a náradia v sume 2 500,00 €. 
Obecné zastupiteľstvo schválilo Roz-
počet obce Vištuk a Základnej školy 
s materskou školou na rok 2023, vzalo 
na vedomie Viacročný rozpočet na rok 
2024 a 2015 a bez pripomienky vzalo 
na vedomie Programový rozpočet, 
zámery a ciele vyplývajúce z progra-
mového rozpočtu obce Vištuk na roky 
2023 – 2025. 
Dňa 21. 11. 2022 sa uskutočnilo usta-
novujúce zasadnutie obecného za-
stupiteľstva, na ktorom novozvolení 
poslanci obecného zastupiteľstva a sta-
rostka obce zložili zákonom ustano-
vené sľuby, čím sa skončilo funkčné 
obdobie dovtedajších poslancov obec-

Doprava vo Vištuku 
Dopravná situácia v našej obci je z via-
cerých pohľadov zložitá. Okrem ne-
kvalitných ciest sú to chýbajúce chod-
níky a cyklochodníky, ale tiež aj ne-
prehľadné vchádzanie a vychádzanie 
za do lokality Polanka. Obec dala vy-
pracovať Návrh opatrení organizácie 
dopravy z dôvodu zvýšenia doprav-
no-bezpečnostnej situácie na križo-
vatke ulíc Polanka a Hlavná cesta, 
ktorý 29. júna potvrdil a odsúhlasil 
Okresný dopravný inšpektorát v Pe-
zinku. Obec môže začať s realizáciou 
trvalého dopravného značenia až 
po vydaní určenia použitia trvalého 
dopravného značenia Správou ciest 
Bratislavského samosprávneho kraja 
a Odborom cestnej dopravy Okresné-
ho úradu v Pezinku. 
Obec sa už dlhšiu dobu zaoberá prob-
lémami autobusovej dopravy v našej 
obci i v regióne. Zmenou dopravcu 
naši cestujúci absolvovali náročné ob-
dobie absencie spojov. Keď sa už ako 
tak situácia zastabilizovala, po opako-
vaných požiadavkách zo strany obce 
i cestujúcich Železničná spoločnosť 
Slovensko zaslala obciam návrh no-
vého grafi konu železničnej dopravy 
v regióne na obdobie rokov 2022 – 
2023 a zasa nastal ďalší problém. Gra-
fi kon je pre cestujúcich nevýhodný, 
vlakové a autobusové spoje nenadvä-
zujú na seba, sú obmedzené vlakové 
spoje a tiež zastavovanie zrýchlených 
vlakových spojení (tzv. REX vlakov) 
v Šenkviciach, čo je nepredstaviteľ-
né pre pracujúcich cestujúcich i pre 
študentov stredných a vysokých škôl. 
Obec poslala opakovane pripomienky 
k navrhnutému grafi konu, podporila 
aj stanovisko obce Šenkvice proti na-
vrhovaným zmenám, ktoré sú v ne-
prospech cestujúcich. 
K problému dopravy bol pani Mgr. 
Evou Fifi kovou a jej tímom zvolaný Vi-
štucký kruh, diskusia na túto aktuálnu 
tému, ku ktorej sa vyjadroval aj pán 
riaditeľ Arrivy, Ing. Peter Sádovský. 
Zároveň bola otvorená téme cyklotrás, 
zúčastnil sa jej prezident Cyklokoalí-
cie Dan Kollár, ktorý ochotne odpo-
vedal na otázky diskutujúcich. Ďaku-
jeme pani Fifi kovej za zorganizovanie 
tejto podnetnej debaty.  MV

ného zastupiteľstva. Starostka obce 
funkciou zástupcu starostky poveri-
la poslanca Ing. Erika Vrábla na celé 
funkčné obdobie.  ZP
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Denný stacionár 
vo Vištuku 

Oddychovo-relaxačná zóna na Polanke 

V tomto období fi nišujú záverečné 
práce a úpravy budovy bývalej MŠ 
a jej okolia, kde bude čoskoro fungo-
vať denný stacionár, ktorý bude pre-
vádzkovať Charita Šenkvice, n. o. So-
ciálnu službu budú môcť využívať aj 
naši občania, ak o ňu prejavia záujem. 
Obec ďakuje vedeniu Charity za zhod-
notenie budovy a praje jej veľa úspe-
chov pri poskytovaní sociálnej služby 
občanom, ktorí sú na ňu odkázaní. 
 MV

Ďalším zrealizovaným projektom je „Oddychovo-relaxačná zóna“ na Polanke 
pri vinohradoch. Projekt bol spolufi nancovaný z dotačného programu Bratislav-
ského samosprávneho kraja v rámci Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy 
na podporu životného prostredia a rozvoja vidieka vo výške 5.970 eur. 
Ďakujeme! MV

Bezpečné ihrisko pre všetkých 
Obec zrealizovala projekt výmeny hracích prvkov pre deti v areáli bývalej ma-
terskej školy vďaka fi nančnej podpore Nadácie ALLIANZ vo výške 5.000 eur. 
Do priestorov detského ihriska budú doplnené piknikové stoly z dotácie Nadácie 
REVIA vo výške 1.600 eur. Obidvom nadáciám ďakujeme za podporu.  MV
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Vítanie nových občiankov

Jubilanti 
Opustili nás

Druhá aprílová nedeľa patrila našim novým občiankom, 
ktorí sa narodili v minulom roku. Bolo ich desať. Pani vy-
chovávateľka so žiakmi ZŠ s MŠ pripravili pre deti, ich rodi-
čov a starých rodičov milý program. Prajeme našim deťom 
a ich rodičom najmä zdravie, šťastie, veľa lásky a spokoj-
nosti v živote, ktorý na nich čaká.   MV

V druhom polroku 2022 sa dožili a dožívajú významného 
životného jubilea naši občania: 
Pochlopeň Vladimír, Žiaková Alena, Kočiš Karol, Haršányo-
vá Jarmila, Jelínek Ľubomír, Koukolová Viera, Hanek Mi-
lan, Radakovičová Jana, Mizera Anton, Stojkovič Vladimír, 
Vrábel Milan, Turiaková Juliana, Makýšová Anna, Lančarič 

Ján, Barteková Anna, Šuplatová Veronika, Nápravníková 
Štefánia, Lieskovská Agáta, Gresková Marta, Kulifaj Jozef, 
Sklárová Mária, Matula Anton, Bednárik Rudolf, Radakovič 
Marián, Gregušová Sidónia, Mizerová Eva, Polák Rudolf, 
Bachratý Emil, Krajčovič Anton, Jurčovičová Mária, Rada-
kovičová Marta, Čaputa Alojz, Háblová Mária, Figura Ervín, 
Kordošová Viktória 
Všetkým oslávencom srdečne blahoželáme a prajeme im do ďal-
ších rokov pevné zdravie, veľa lásky, radosti, spokojnosti a prí-
jemnej pohody!  MV

Eva Jurčovičová, Vilma Györiová, Magdaléna Oravcová, 
Iveta Dzíbelová, Milan Faluši, Patrik Cisár, Viliam Jurčovič, 
Terézia Lopošová, Mária Vadovičová, Štefánia Jurčovičová, 
Jozefa Lepešová.   R. I. P.

je technicky možná,“ a „odpadu, u kto-
rého by úprava neviedla k zníženiu 
množstva odpadu ani nezabránila 
ohrozeniu zdravia ľudí alebo ohroze-
niu životného prostredia“. 
Na naplnenie vyššie uvedenej legisla-
tívnej úpravy sa bude musieť zmesový 
komunálny odpad kat. č. 200301 pred 
uložením na skládku vytriediť, me-
chanicky spracovať, najmä podrvením 
a následne biologicky stabilizovať. 
Spoločnosť FCC je pripravená obciam 
ponúknuť službu mechanicko-bio-
logickej úpravy odpadov. Keďže táto 
činnosť si vyžaduje vysoké fi nančné 
náklady na technické a technologic-
ké vybavenie i na samotnú realizáciu 
spracovania zmesového komunálne-
ho odpadu, spoločnosť predpokladá 
aj výrazné zvýšenie cien (predpoklad 
navýšenia až o 100 % a viac) za spra-
covanie 1 tony odpadu v porovnaní 
so súčasnými cenami zneškodnenia 
odpadu skládkovaním. Takže občania 
i samospráva budú opäť mať hlbšie 
do vreciek. Uvidíme, ako to napokon 
v praxi bude vyzerať. Jesenné uprato-
vanie – zber veľkoobjemového a drob-
ného staveného odpadu sa uskutočni-
lo v našej obci v mesiaci október. Žiaľ, 
niektorí pestovatelia likvidujú bio od-
pad zo svojich záhrad aj takým spôso-
bom, že ho odnesú na obecný poze-
mok – nech sa „niekto postará“.

MV

Odpadové hospodárstvo 
Odpadové hospodárstvo je oblasťou, 
ktorá je veľmi problematická pre väč-
šinu samospráv na Slovensku. Legisla-
tíva sa postupne mení, povinnosti pre 
obce sú stále náročnejšie a nakladanie 
s odpadmi je stále drahšie, čo má ne-
gatívny dopad nielen na samosprávu, 
ale aj na samotných občanov. Aj keď 
mnohým z nás záleží na zlepšení pod-
mienok života v obci, ku ktorým patrí 
aj separovanie odpadu, stále sú medzi 
nami ľudia, ktorí pravidlá nakladania 
s odpadom nerešpektujú a obchádza-
jú. Navyše nerešpektujú ani upozorne-
nia obce, čo sa týka ukladania papie-
ra na stojiskách. Obec do konca roka 
získala tri 1100 l kontajnery na papier, 
ktoré boli umiestnené na Pančave, 
na Vŕšku a na Polanke. Podľa neove-
rených informácií by zberová spoloč-
nosť v prípade schválenia novej legis-
latívy zbierala papier z domácností 
raz mesačne, ako to je v prípade zberu 
plastov, čo by bolo najvhodnejším rie-
šením aj z dôvodu zneužívania stojísk 
aj cudzími občanmi, ktorí našou ob-
cou iba prechádzajú. 
Koncom júna dostala naša obec zo zbe-
rovej spoločnosti FCC, a. s. Trnava 
oznam, že príde k navýšeniu ceny po-
skytovaných transportných a zvozo-
vých služieb v odpadovom hospodár-
stve. Aktuálne zmluvné ceny dopravy 
nepokrývajú neustále narastajúce ná-
klady. Preto boli k 1. 7. 2022 upravené 
jednotkové ceny za zvoz zmesového ko-
munálneho odpadu, ako aj jednotkové 
ceny za transport odpadu vo veľkoka-
pacitných kontajneroch. Navýšenie 
ceny bude v rozsahu do 10 % z dôvodu 

enormného zvýšenia cien pohonných 
hmôt, nárastu mesačnej minimálnej 
mzdy za rok 2022, miery „energetickej 
infl ácie“ presahujúcej hranicu 16 % 
i mieru medziročnej infl ácie takmer 
12 %. Zároveň nás spoločnosť infor-
movala, že od prvého januára budúce-
ho roka nadobúda účinnosť § 6 ods. 5 
písm. a) Vyhlášky Ministerstva život-
ného prostredia Slovenskej republiky 
č. 382/2018 Z. z. o skládkovaní odpa-
dov a uskladnení odpadovej ortuti, 
v znení Vyhlášky Ministerstva život-
ného prostredia Slovenskej republiky 
č. 26/2021, ktorou sa mení a dopĺňa vy-
hláška Ministerstva životného prostre-
dia Slovenskej republiky č. 382/2018 
Z. z. o skládkovaní odpadov a usklad-
není odpadovej ortuti, kde sa ustano-
vuje, že na skládke odpadov na od-
pad, ktorý nie je nebezpečný, možno 
skládkovať výstup z úpravy zmeso-
vého odpadu, ktorý spĺňa parameter 
biologickej stability podľa prílohy 
č. 3 a tabuľky č. 1 predmetnej vy-
hlášky. Uvedeným ustanovením sa sle-
duje, aby sa na skládke ukladal len od-
pad po úprave okrem odpadu, ktorého 
úprava nie je technicky možná alebo 
ktorého úprava nezabezpečí zníže-
nie množstva odpadu ani nezamedzí 
ohrozeniu zdravia ľudí alebo životné-
ho prostredia. 
Zákon v § 13 písm. e bode 10 zakazu-
je zneškodňovať skládkovaním od-
pad, ktorý neprešiel úpravou okrem 
„inertného odpadu, u ktorého býva 
úprava s cieľom zníženia odpadu ale-
bo jeho nebezpečenstva pre zdravie 
ľudí alebo pre životné prostredie nie 

Obec Vištuk
žiada občanov,

aby nenechávali
odpad pri 

kontajneroch 
pokiaľ sú 

preplnené!
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ZŠ s MŠ vo Vištuku

Dištančné vzdelávanie 
očami žiakov
 Keď som bola oslovená, aby som opäť napísala článok do novín z prostredia ško-
ly, začala som premýšľať, o čom budem písať tentokrát. A prvé, čo mi napadlo 
v tejto dobe, bolo, že napíšem o spôsobe vzdelávania v tomto období, kedy sa 
strieda dištančné vyučovanie s prezenčným a my musíme byť stále v strehu 
a prispôsobovať vyučovanie aktuálnej situácii. No nielen my, učitelia, ale aj naši 
žiaci. Taktiež mi napadlo, že tento článok by mohol napísať niekto z našich žia-
kov, aby sme vedeli, ako vnímajú túto situáciu naši žiaci. O svoj pohľad sa s nami 
podelila naša žiačka 8. ročníka – Emmka.

Mgr. Viera Mladenová,
ZŠ s MŠ Vištuk

Môj pohľad

Vištuckí škôlkari

Niekedy na začiatku jari, neviem pres-
ne kedy, pretože to už je dva roky do-
zadu, nám oznámili v škole, že máme 
na týždeň voľno. Všetci sme sa tešili, 
oslavovali to, ako keby bol nový rok. 
Ešte vždy si pamätám tú radosť, keď 
som sa to dozvedela. Prišla som do-
mov celá natešená, že mám nachvíľu 
oddych od školy. No v skutočnosti sa 
tento týždeň premenil na mesiace.
A odvtedy sa nám začal úplne iný ži-
vot. Štýl nažívania, ktorý bol vtedy 
pre nás normálny, sa zmenil až tak, že 

Čo zažili škôlkari koncom školského 
roka? V Budmericiach sme na druž-
stve navštívili našu adoptovanú kra-
vičku Ruženku, hladkali dvojdňové te-

liatka, zároveň sme sa poprechádzali 
pri budmerických rybníkoch a vyšan-
tili v parku pri kaštieli.

Medzinárodný deň detí si deti užili aj 
v našej škôlke. Jedno dopoludnie ská-
kali na skákacom hrade, a na druhý 
deň smelo plnili rôzne súťaže.
O niekoľko dní neskôr na koncoroč-
nom výlete v Malkia Parku kŕmili ko-

pytníky (lamy, zebru, somárikov, ko-
zičky..) aj vodné vtáctvo. Zo všetkých 
zvieratiek asi najviac zaujali surikaty, 
tigre, levy a rozšantené drzé opice.
Na bosonohej olympiáde hravou for-
mou (plnením rôznych úloh) precvi-
čovali klenbu chodidla, na logickej 
olympiáde zasa úporne namáhali svo-
je hlávky plnením rôznych logických 
úloh, sokoliar so svojím vystúpením 

s dravcami zas podporil lásku detí 
k prírode.
S predškolákmi sme sa rozlúčili koneč-
ne už aj za účasti rodičov, v krátkom 
programe zatancovali predškolácky 
tanček a predniesli pieseň i básničky. 
Tablo predškolákov bude umiestnené 
na námestí, hrdých budúcich prvákov 

si môžete pozrieť i vy. Drobné darčeky 
budú deťom pripomínať pekné chvíle 
v škôlke. 
A zrazu nastal posledný školský deň, 
a s ním veľké lúčenie (i keď mnohé 
deti navštevujú materskú školu i v jú-
li). Všetci škôlkari dostali diplomy 
a darčeky, predškoláci aj prvé skutoč-
né „vysvedčenie“ - Osvedčenie o zís-
kaní predprimárneho vzdelania, kto-
ré im slávnostne odovzdala pani sta-
rostka.

som si niekedy neuvedomovala, čo sa 
vlastne deje. Neviem, či je skôr vtipný 
alebo smutný ten fakt, že z našej ra-
dosti z bytia doma sa stalo nešťastie 
z toho, že sme doma. Ten pocit, ktorý 
som vždy cítila, keď som prišla domov 
po dlhom dni v škole, zmizol. Akoby 
som nikdy nič také nepocítila. 
Viem, že aj iné deti to zažívali. Že aj im 
vadila tá nuda a samota, ten zvuk ticha 
v dome, ktorý bol taký hlučný. Každé 
ráno sme vstali, ani sme sa nemuse-
li upraviť. Iba sme si sadli v pyžame 
k počítaču päť minút pred prvou hodi-
nou. Takto sme tam sedeli celé vyučo-
vanie s malými prestávkami a potom 

sme si opäť ľahli do postele a nudili sa. 
Toto sa opakovalo každý deň, každý 
mesiac. Samozrejme, že som niekedy 
bola rada za to, že nemusím prežívať 
taký veľký stres z písomiek alebo že 
som nemusela vstávať a chystať sa. 
Aj keď niekedy mi to chýbalo. Pripa-
dalo mi to, ako by sa zastavil čas. Veď 
sme prežili dva divoké roky zavretí 
doma s pocitom, že vieme, aké nutné 
a dôležité je to, že sme doma. Zároveň 
nás to deptalo. Niekoho viac a niekoho 
menej.
No a potom jedného dňa po dvoch 
rokoch zmien životného štýlu, zmien 
rozhodnutí ministerstiev školstva, 
raz sme boli v škole a raz nie, sedím 
v lavici s rúškom na tvári, no aj tak mi 
nemizne úsmev z pier. Pretože aj keď 
som si to nechcela pripustiť, chýbal 
mi krik našej triedy a ranné vstávanie, 
chýbal mi ten známy pocit nervozity 
v bruchu pred každou hodinou, chý-
balo mi to vzrušenie, že viem o niečo 
viac a že som mohla všetkých vidieť 
v realite. A nie ako hromadu pixelov. 
Ja nemôžem hovoriť, že každý mal ten 
istý pocit. Predsa niekomu to možno 
vyhovovalo. Ale za seba viem povedať, 
že som rada tam, kde práve teraz som.
 Emma Lencová, 8. A

ZŠ s MŠ Vištuk
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Deň matiek

Vištucké hodySocha sv. Ambróza

Poďakovanie 
od Vištuckých 
včelárov 

Koncom júna bolo 
v Dome kultúry 
vo Vištuku kino

Druhá májová nedeľa bola už tradične venovaná našim mamičkám. Sála kultúr-
neho domu praskala vo švíkoch. Účasť po dvojročnej pauze bola naozaj bohatá. 
V krásnom programe vystúpili deti z MŠ a žiaci ZŠ. Čerešničkou na torte boli 
úžasné vystúpenie detí a ich otcov, ktoré zanechalo v návštevníkoch hlboký zá-
žitok. Veľké poďakovanie patrí všetkým, ktorí program pripravili, a tiež pracov-
níčkam Obecného úradu, ktoré aj napriek tomu, že samy sú mamami, s radosťou 
a ochotou obslúžili prítomných chutným občerstvením. MV

Aj keď sú hody sviatkom nášho svä-
tostánku, naše deti s napätím očakáva-
li kolotoče, pretože posledné dva roky 
v obci neboli kvôli pandémii. Dočkali 
sa, aj počasie im prialo. Príjemným 
prekvapením pre našich občanov bo-
lo aj zorganizovanie otvorenia hodov 
v piatok 10. júna vo večerných hodi-
nách vo veľkej sále kultúrneho domu. 
Autorom myšlienky k zorganizova-
niu tohto podujatia bol Ing. Andrej 
Kukumberg, ktorý ho manažoval 
a organizoval v spolupráci s obcou, 
ZŠ s MŠ, miestnym spolkom vinárov 
a vinohradníkov a miestnym klubom 
Jednoty dôchodcov. Išlo o medziná-
rodné podujatie, pretože prišiel aj 
spevácky zbor z Moravy, ktorý spolu 
s našimi deťmi, folklórnym súborom 
Magdalénka a Dychovou hudbou Vi-
štučanka vytvoril pre všetkých účast-
níkov tú správnu atmosféru, veselú 
náladu a príjemnú zábavu v predve-
čer hodových slávností. Andrej, všetci 
účinkujúci, organizátori i osadenstvo 
perfektného bufetového občerstvenia: 
„Veľká vďaka Vám!“  

MV

Pri príležitosti Svetového dňa včiel, 
ktorý je zároveň Medzinárodným 
dňom včelárov, bola 18. mája vo Vištu-
ku osadená a posvätená socha v parku 
pri kultúrnom dome. Socha je zasväte-
ná patrónovi včiel a včelárov sv. Am-
brózovi. Posvätenie sochy sa uskutoč-
nilo za účasti miestneho pána farára, 
pani starostky, predsedu Slovenského 
včelárskeho zväzu, ako aj včelárov 
zo šíreho okolia a širokej verejnosti.  

MV

Ďakujeme všetkým, ktorí sa pričini-
li alebo zúčastnili verejnej posviacky 
sochy sv. Ambróza, patróna včelárov 

a včiel. Ďakuje-
me deťom z na-
šej školy, ktoré 
pod vedením 
Zuzany Polan-
skej a Silvie Gaj-
došovej vytvori-

li dielo, ktoré venovali včelárom. Je to 
pre nás povzbudením v našej práci.  

Vištuckí včelári

Na sklonku školského roku v piatok 
24. 6. mohli žiaci základnej školy vidieť 
fi lm o Milanovi Rastislavovi Štefániko-
vi s názvom Mohyla. Po premietaní sa 
rozprávali s režisérom Andrejom Ko-
lenčíkom. Film pozerali s „porozume-
ním“, lebo ich otázky sa týkali trikov, 
dramaturgie, hercov. Máme šikovné 
deti!
Dňa 25. 6. sa premietal fi lm Vištučana 
Petra Kerekesa Cenzorka. Film dote-
raz získal mnoho ocenení na Sloven-
sku i vo svete a bol slovenským národ-
ným kandidátom na cenu americkej 
Akadémie fi lmových umení a vied 
(Oscar) v kategórii najlepší medziná-
rodný celovečerný fi lm.
Divákom sa nápad s premietaním 
v kultúrnom dome páčil. Ak budete 
chcieť, môžeme vyskúšať premietanie 
častejšie. EF

Leto prebehlo veľmi rýchlo. Zažili sme 
kopu zážitkov - s kamarátmi v škôlke 
i doma s rodinami. Prišla jeseň, deti sa 
vrátili do tried, spoznali nových kama-
rátov. Zo začiatku boli na niektorých 
tváričkách i slzičky, postupne si deti 
zvykli. Niektoré skôr, niektorým to tr-
valo o kúsok dlhšie.
 Navštívili nás dve divadielka s pred-
stavením Dobrý deň, pán vlk, alebo tie 
najkrajšie narodeniny! a Medová roz-

právka, oslávili sme Deň jablka, Deň 
starých rodičov, Svetový deň umýva-
nia rúk, zapojili sme sa do celoročného 
projektu Zatoč s odpadom a začali sme 
plniť mesačné výzvy. Spoznali sme 
ovocie a zeleninu, na výstavu do škôlky 
si deti priniesli i menej známe druhy. 
V spolupráci s OZ Vištuckí škôlkari na-
ši škôlkari pripravili zberné krabice 
pre charitatívnu zbierku Ponožkový 
október (ďakujeme všetkým ľuďom 
s dobrým srdiečkom). V rámci po-
znávania našej obce navštívili veľká-
či poštu i obecný úrad - dozvedeli sa 
veľa nových poučných informácií. 
S rodičmi na Tekvičkovej slávnos-
ti spoločne vytvorili krásne zubaté 
tekvičky, ktoré ich svetielkom vítali 
cestou do a zo škôlky - lemovali vchod 
pri budove školy. 
Blíži sa zima a škôlkari vedia, že nie-
ktoré zvieratká sa chystajú na zimný 
spánok. Spolu s OZ Za zelený Vištuk 
v najbližšej dobe pripravíme zimovis-
ko pre ježkov. Preto musíme nachystať 
veeeeeľkú kopu listov.
 Mgr. Gabriela Veselková, 
 zástupkyňa pre MŠ
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VIŠTUKFEST
Dňa 2. júla 2022 sa uskutočnil 11. ročník Medzinárodného festivalu dychových 
hudieb „VIŠTUKFEST 2022“. Festival fi nančne podporila obec Vištuk a Združenie 
dychových hudieb Slovenska prostredníctvom dotácie BSK. Hlavným partnerom 
festivalu bol Fond na podporu umenia. Festivalu sa zúčastnila Mistříňanka z Mo-
ravy, Pílišská Kapela z Maďarska, Dychový orchester Nitra pri ZUŠ J. Rosinského, 
Nováčanka a Nadličanka. Okrem výbornej dychovej hudby a kvalitného mode-
rovania pána Tahotného bolo príjemným prekvapením odovzdávanie ocenení 
členom Dychovej hudby Vištučanka Združením dychových hudieb Slovenska. 
Návštevníci podujatia mali možnosť zakúpiť si nové CD Vištučanky s názvom 
„Krásne časy“, ktoré si kapela darovala k 30. výročiu svojho založenia (1990 – 
2020). Vydanie tohto CD fi nančne podporila obec Vištuk a Sociálny a kultúrny 
fond SOZA. Vištučanke prajeme veľa krásnych a úspešných rokov.  MV

Prvá júlová sobota patrí 
vo Vištuku dychovkám 
Už po jedenásty raz sa priaznivci dob-
rej dychovej hudby mohli zúčastniť 
VIŠTUKFESTU, ktorý sa uskutočnil 
v sobotu 2. júla 2022. Na úvod progra-
mu sa poslucháči spolu s moderáto-
rom Lubenkom Tahotným dozvedeli, 
aký vplyv na zdravie má hra na dycho-
vom nástroji. Tradícia pozývať detský 
či mládežnícky orchester ostala napl-
nená aj tohto roku. Po sprievodnom 
programe sa pod pódiom rozozvučali 
tóny Dychového orchestra Nitra pri 
ZUŠ J. Rosinského. Po prvýkrát bola 
hosťom festivalu kapela z východu Slo-
venska – malá dychová hudba NOVÁ-
ČANKA. O tom, že pri Partizánskom 
má dychovka tradíciu, nás prišla pre-
svedčiť 142. ročná NADLIČANKA. Punc 
medzinárodnosti Vištukfestu tohto 
roku potvrdili dve zahraničné kapely. 
Najprv Pilíšska kapela z maďarských 
Pilišských vrchov a Mistříňanka, jed-
na z najznámejších dychových hudieb 
nielen na Morave. Festival sa usku-
točnil v peknom prostredí futbalové-
ho ihriska vo Vištuku a z verejných 
zdrojov ho podporil Fond na podpo-
ru umenia, hlavný partner podujatia. 
Finančne prispeli obec Vištuk, DH 
Vištučanka, Bratislavský samospráv-
ny kraj, ZDHS, Rodinná farma Vištuk. 
Mediálni partneri: MOS Modra, RTVS, 
Rádio Regina Západ, Rádio Dychovka, 
PMP tlačiareň, Dechovka to je naše, 
Modranské zvesti, RegionPress, Pezin-
ské kultúrne centrum, Kultúrne cen-
trum Modra. Partneri: Firma BEATA 
– Ing. Jozef Hrbatý,Gloriosa, Vinárstvo 
Hanúsek, Cyprián Macák, CLARINA 
SK, Pohostinstvo Mizera, Marian Loj – 
MM AUDIO.

„Klarinety trúbky basa
Aj veselá spevácka chasa
Činel buben tenor kde ste
Bude to na Vištukfeste

Kapely domáce aj zahraničné
Nepovedali organizátorovi né
Isce vám nebráni ništ
Do Vištuka vtedy prist

Kedy? šak 2. sédmy
Vtedy druhý program néni
Pílišsku kapelu spoznate
Ich nahrávku isce nemáte

Dójde aj kapela z Nadlíc
A k temuešče jedna z Košíc 
No a Mistřínanku keď počutscete
Tak sa neondzite a dojdzite“

Pavel Špaček,
DH Vištučanka 

Vatra SNP

Zóna bez peňazí

Mesiac úcty k starším

PZ LOVEC Vištuk v spolupráci s obcou 
zorganizoval 27. augusta už tradičné 
podujatie „Vatra SNP.“ Návštevníci si 
pripomenuli 78. výročie bojov sloven-
ského národa proti fašizmu. Na počesť 
hrdinov SNP bola zapálená vatra. Na-
ši poľovníci pripravili pre účastníkov 
tohto podujatia výborné poľovnícke 
špeciality, zábavný program a bohatú 
tombolu. MV

Základná organizácia Jednoty dôchod-
cov Slovenska vo Vištuku usporiadala 
dňa 25. júna 2022 výmennú burzu – 
Zónu bez peňazí v Kultúrnom dome 
vo Vištuku. Tak ako po iné roky, i tento 
rok bola táto charitatívna akcia hmot-
ným prínosom pre všetkých jej účast-
níkov i pre Charitu, ktorá prebytky 
z našich domácností i skríň ponúkla 
sociálne odkázaným občanom. Ďa-
kujeme miestnej Jednote dôchodcov 
Slovenska za prípravu a organizovanie 
tohto charitatívneho podujatia. MV

Druhé nedeľné popoludnie v októbri 
patrilo našim seniorom. Obec si ich 
uctila v rámci Mesiaca úcty k starším 
a pripravila pre nich posedenie s ob-
čerstvením v príjemnej hudobnej at-
mosfére miestnej folklórnej skupiny 
Vieska. Podujatie sprevádzala dobrá 
nálada a radosť zo stretnutia zúčast-
nených. Ďakujeme Vieske za krás-
ny program i za čas, ktorý jej členky 
nezištne venovali našim seniorom.
 MV
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Večer vištuckých vín 
a krst Knihy Vištučane

Výstava a ochutnávka vištuckých jedál 
a prezentácia knihy Dejiny obce Vištuk
Jednota dôchodcov vo Vištuku privítala 
návštevníkov v nedeľu 2. 10. 2022 v kul-
túrnom dome na výstave jedál s ochutnáv-
kou pod názvom „Takto to robím ja“. Prí-
tomní mali možnosť sa nielen pokochať 
lákavými dobrotami našich gazdiniek, 
ale mali možnosť si na nich aj pochut-
nať. Tento nádherný kulinársky zážitok 
bol spojený aj s prezentáciou publikácie 
„Dejiny Vištuka“, ktorá čitateľom ponúka 
spoznávanie kultúrneho dedič-
stva našich predkov, ich zvykov, 
tradícií, obyčají, údajov o osíd-
ľovaní, charakteristike územia, 
spôsobe obstarávania živobytia 
obyvateľov, rozvoja obce, reme-
siel a ľudovej kultúry. Sú v nej 
zaznamenané aj zaujímavosti 
z rôznych mimoriadnych uda-
lostí, informácie zo života vý-
znamných vištuckých rodákov 
z minulosti i súčasnosti, ale aj 
o dôležitých športových a kul-
túrnych podujatiach. Publiká-
ciu prezentovala jej zostavova-
teľka Mgr. Mária Feješová, PhD. 
so spoluautormi PhDr. Štefa-
nom Hrivňákom a Mgr. Ladisla-
vom Jurányim.                        MV

Ani nepriaznivé počasie s výdatnými zrážkami neodradilo našich vinárov 
združených v miestnom spolku od zorganizovania podujatia „Večer vištuckých 
vín“, kde prezentovali a ponúkali kvalitné vína z vlastnej produkcie. Návštevníci 
mali možnosť degustovať vínko z viac ako 50 vzoriek. Pre návštevníkov podujatia 
bolo pripravené chutné občerstvenie, bohatý kultúrny program a prezentácia 
knihy „Vištučane“, ktorú zostavil pán PhDr. Miroslav Kuric. Autor predstavil toto 
dielo prítomným, hovoril o tom, ako kniha vznikala. Poďakoval tiež občanom, 
ktorí mu poskytli informácie a fotografi e, a obci za to, že knihu vydala. Prezentá-
cia bola spojená aj s predajom knihy a autogramiádou autora.  

MV
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Lampiónový sprievod. Svetlo nádejeSúťaž vo varení 
kapustnice Po dvoch rokoch sa opäť 12. novembra o 17.00 hodine rozsvietili lampióny v ru-

kách našich detí i dospelých pri miestnom farskom Kostole Najsvätejšej Trojice. 
Sprievod pokračoval ku Kaplnke sv. Anny. Tak ako aj po iné roky bol venovaný 
rodine. Je to krásna myšlienka podpory rodiny, lásky vo svete, medziľudských 
vzťahov, vzájomnej úcty, tolerancie a rešpektu. Vyjadroval tiež túžbu po mieri 
a pokoji na Ukrajine i vo svete. Ďakujeme pani Zuzane Polanskej, jej spoluorgani-
zátorom a duchovnému otcovi Jánovi Záhradníkovi za krásny duchovný i ľudský 
zážitok. MV

Sobota 26. novembra bol skvelý deň 
– varila sa kapustnica. A nielen to, 
v ten deň sa konali aj vianočné tr-
hy, kde vystupovali deti zo základnej 
a materskej školy. Súťaže sa zúčastnilo 
9 tímov: Dychová hudba Vištučanka, 
Páni majstri stavbári, Rada rodičov pri 
Základnej škole s materskou školou Vi-
štuk, Spolok vinohradníkov a vinárov 
vo Vištuku, Svákofci, Štefan Mizera 
tím, TJ SLOVAN Vištuk, Varecha Team 
a Vydarená kapustnica RRV.
S prípravami a varením sme začali 
už pred deviatou ráno. Vďaka odhod-
laným „spoluvariacim“ kolegom sme 
mali všetky ingrediencie z domácich 
zdrojov a pred obedom sa už námes-
tím šírila sviatočná vôňa kapustnice. 
Neverila som, že je možné, aby ka-
pustnice chutili tak výborne a záro-
veň bola každá úplne iná. Každý tím 
mal svoj tajný grif, špeci ingredienciu 
a žiadna kapustnica nemala toľko po-
zornosti ako týchto 9 kotlíkov.
Porota koštovala neoznačené vzorky 
všetkých kapustníc a ako najlepšiu vy-
hodnotila kapustnicu Rady rodičov ZŠ 
s MŠ, ktorá bola naozaj famózna. Sláva 
víťazom, česť všetkým kapustniciam.
Ako povedal César Chavez: „Ľudia, 
ktorí vám dajú svoje jedlo, vám dajú 
svoje srdce.“

Elena Homolová

Polícia Slovenskej republiky spustila kampaň zameranú na demotivovanie pod-
vodníkov útočiť na internete. Občania môžu podvodníkovi, ktorých ich kontak-
tuje, zaslať vysmievajúci sa obrázok, ktorý pre tento účel vytvorila Polícia SR. 

Vytoč svojho podvodníka 

„Obrázok, ktorý si polícia pripravila, 
má dve verzie. Slovenskú ,Mňa neo-
klamešʼ znázorňuje šašo, poukazujúci 
na smiešne praktiky podvodníkov. 
Tým, že ho potenciálna obeť pošle 
priamo podvodníkovi, vysmeje sa 
mu do tváre. Na obrázku sa takisto 
nachádza logo polície, a to preto, aby 
podvodník vedel, že dotyčná osoba 
nahlási jeho pokus o vylákanie peňazí 
priamo polícii na jej sociálnych sie-
ťach alebo osobne.“ Uvádza na svojom 
facebookovom profi le Polícia Sloven-
skej republiky. Polícia SR poskytuje 
aj anglickú verziu obrázku. Polícia SR 
zároveň žiada o zasielanie obrázkov 
obrazoviek z komunikácie s podvod-
níkmi. Tie bude následne zverejňovať 
na svojich stránkach. „V prípade domá-
cich podvodníkov verejnosti odporú-
čame s dôverou obrátiť sa na najbližší 
policajný útvar so všetkými dôkazmi. 
Ak je poškodených viac, tzv. hromad-
né trestné oznámenie môže byť len 
nápomocné,“ uvádza ďalej profi l Po-
lícia Slovenskej republiky. Obrázky 
nájdete na www.facebook.com/poli-
ciaslovakia. Pre priamy kontakt na Po-
líciu SR na sociálnych sieťach môžete 

využiť aj stránky www.facebook.com/
hoaxpz a https://www.instagram.com/
hoaxpz/. 
 ZP

Zdroj textu a foto: 
facebook Hoaxy a podvody – Polícia SR
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Činnosť ZO JDS vo Vištuku pokračovala 
i po úspešnom zvládnutí činnosti 
v prvom polroku 
Je len na škodu, že tieto akcie boli 
uskutočňované nielen pre členov ZO 
JDS, ale pre všetkých obyvateľov obce. 
Žiaľ, ich neúčasť na týchto činnostiach 
nás veľmi do ďalších činností nepo-
vzbudzuje. Akcie, ktoré nadväzovali 
podľa plánu činnosti: 

30. 6. – V rámci spolupráce v Mikrore-
gióne Červený Kameň sa naši členovia 
v spolupráci so ZO JDS Budmerice zú-
častnili výletu do Lednice a Valtíc.

13. 7. – V klube bola odborníkom 
na cievy a srdce vykonaná účastníkom 
cievna diagnostika. Zúčastnilo sa 25 
členov, ale i obyvateľov obce. Po ukon-
čení boli oboznámení s výsledkami 
testu.

30. 8. – Uskutočnil sa výlet do hos-
tinca „U Bartošů“ v Lanžhote. Zúčast-
nilo sa na ňom 51 účastníkov, ktorí 
po občerstvení a kultúrnom programe 
manželov Osičkových sa zabávali pri 
harmonike. 

18. 9. – 23. 9. – Pravidelný týždenný re-
kreačný pobyt pre členov v zariadení 
hotela Polianka v Krpáčove. Zúčastni-
lo sa 16 členov. Žiaľ, so zabezpečeného 
počtu 20 ľudí sa 4 nemohli zúčastniť 
pre ochorenie. 

2. 10. – Pravidelná výstava jedál pod 
názvom „Takto to robím ja“. Na vý-
stavu bolo predložených 53 rôznych 
vzoriek jedál šikovných vištuckých 
gazdiniek. O úspechu svedčí i fakt, že 
počas výstavy sa takmer všetky vzorky 
bezozbytku skonzumovali. Naši členo-
via počas celej doby výstavy zásobova-
li účastníkov chutnými palacinkami 
a lokšami, ktoré piekli priamo v pries-
toroch výstavy. Výstava bola tiež spoje-
ná s prezentáciou knihy „Vištuk-dejiny 
obce“ pod záštitou obecného úradu. 
Knihu do života uviedla jej zostavova-
teľka Mgr. Mária Feješová, PhD. 

5. – 6. 10. – Celoslovenská výstava ruč-
ných prác dôchodcov pod názvom 
„Zlaté ruky“ v Nových Zámkoch. Vý-
stava bola rozdelená podľa jednotli-
vých krajov. Bratislavský kraj repre-
zentoval okres Pezinok. Expozícia 
bola vyhodnotená ako najkrajšia. 
Na výstave prezentovali svoje výrobky 
i 2 naše členky. Výstava mala medzi 
účastníkmi značný úspech. 

9. 10. – V rámci mesiaca úcty k star-
ším zorganizoval Obecný úrad Vištuk 
posedenie zo staršími, na ktorom sa 
zúčastnila prevažná väčšina našich 
členov. 

11. 11. – Uctili sme si pamiatku na obe-
te I. a II. svetovej vojny spolu s obec-
ným úradom, správcom fary a ZŠ Vi-
štuk.

26. 11. – Po dvojročnej odmlke sme 
usporiadali tradičné „Vianočné tr-
hy“, ktoré mali aj tento rok obrovský 
úspech.

K dátumu zostavovania boli v rám-
ci ZO JDS vykonané uvedené akcie. 
Ku koncu roka, pokiaľ to bude možné, 
plánujeme ešte dňa 29. 12. uskutočniť 
posedenie pod stromčekom ako po-
ďakovanie členom za činnosť v tomto 
roku."

Po obmedzeniach pre pandemické 
opatrenia za posledné 2 roky sa čin-
nosť ZO JDS vrátila do normálnych 
koľají. Je potešujúce, že napriek slab-
šej účasti obyvateľov obce na akciách 
v prvom polroku sa účasť zlepšila. Ve-
ríme, že tento trend bude i naďalej po-
kračovať. Už teraz pripravujeme svoju 
činnosť na rok 2023 a veríme, že čin-
nosť ZO JDS bude pokračovať v nastú-
penom trende. 
 Pavel Peško,
 predseda ZO JDS Vištuk

 Vyhodnotenie cievnej diagnostiky 

 Výstava jedál 

 Jedlá 

 Výstava Zlaté ruky 
 Lanžhot, hospoda U Bartošů 



12

Šport

Vištuckí stolní tenisti 
a stolnotenisový turnaj

90. výročie vištuckého futbalu 

V sobotu 4. júna sa uskutočnil v našom kultúrnom dome veľký stolnotenisový 
turnaj, ktorého sa zúčastnilo 46 hráčov z rôznych obcí Bratislavského a Trnav-
ského samosprávneho kraja vrátane našich vištuckých a bratských moravských. 
Súťažiaci sa s chuťou pustili do boja, veď všetci chceli vyhrať. V silnej konkuren-
cii sa podarilo získať tretie miesto nášmu hráčovi Petrovi Štellárovi. K úspechu 
mu srdečne blahoželáme. Obec ďakuje aj stolným tenistom, ktorí turnaj zorga-
nizovali spolu s TJ SLOVAN Vištuk.  MV

že veľká vďaka patrí pani starostke 
a obci Vištuk za možnosť využívať tie-
to priestory. Staršie výsledky stolných 
tenistov sú vidieť v mini prezentácii 
v priestoroch klubovne v kultúrnom 
dome. Postupne tam budú pridané 
aj nové výsledky. Napríklad výsledky 
z tohto roka: 2. miesto Petra Štellára 
na turnaji v Petrove, 3. miesto Petra 
Štellára na turnaji vo Vištuku, 3. mies-
to Kataríny Nagyovej (kategória že-
ny) na turnaji v Horných Orešanoch. 
V účastiach na turnajoch pri počte cca 
60 hráčov sú to krásne umiestnenia. 
A čo ešte dodať? Príďte sa pozrieť, 
keď bude niekedy najbližšie turnaj 
vo Vištuku. Uvidíte vištuckých „pin-
gpongáčov“, ako s chuťou a so zápa-
lom bojujú nielen s tou malou guľatou 
loptičkou, ale ako bojujú hlavne za Viš-
tuk. 

Katarína Nagyová

Národného ústavu srdcových a ciev-
nych chorôb, čo z ľudského hľadiska 
hodnotíme ako krásny charitatívny 
čin. Zároveň futbalistom srdečne bla-
hoželáme a prajeme im do ďalších 
rokov veľa úspechov v reprezentácii 
obce. MV

Vištuckí stolní tenisti už viac ako 10 ro-
kov pinkajú do malej guľatej loptičky 
a so cťou zastupujú Vištuk na rôznych 
turnajoch. Z viacerých záujemcov 

o stolný tenis postupom času zostalo 
vo Vištuku zdravé ping-pongáčske jad-
ro, ktoré tvoria František Gašparovič, 
Peter Štellár, Daniel Jelemenský a Ka-
tarína Nagyová. Okrem účasti na tur-

najoch v okolitých mestách a obciach 
(Bratislava, Pezinok, Topoľčany, Hor-
né Orešany, Sobotište, Prietrž, Šintava, 
Boleráz, Čataj, Píla, Sološnica, Cífer, 
Voderady) a aj na neďalekej Morave 
(Petrov), vištuckí stolní tenisti usporia-
dali niekoľko turnajov aj vo Vištuku: 
vianočný turnaj pre širokú verejnosť, 
turnaj jednotlivcov o pohár starostky, 
turnaj jednotlivcov – betónovačka, 
turnaj tímov a skvelý 1. ročník v štvor-
hrách – Memoriál Jožka Piteka. Jožko 
Pitek bol jedným z vištuckých hráčov, 
najradšej mal štvorhry, preto vznikol 
na jeho počesť tento turnaj. Turnaje 
vo Vištuku vždy obstáli na výbornú, 
hráčom z hosťujúcich tímov sa vo Viš-
tuku páči. Mnohí nemajú také priesto-
ry, ako je vištucký kultúrny dom, tak-

Dňa 6. augusta sa na futbalovom ih-
risku uskutočnilo športovo-kultúrne 
podujatie pri príležitosti 90. výročia 
založenia Futbalového klubu TJ Slo-
van Vištuk. Hlavným organizátorom 
podujatia bol futbalový klub. Osla-
vu tohto vzácneho výročia podporila 
obec Vištuk, sponzori a Ministerstvo 
obrany SR, ktoré zabezpečilo počas 
osláv prelet stíhačky nad ihriskom. Or-
ganizátori pripravili športový zážitok 
v podobe futbalových zápasov, bohatý 
kultúrny program, chutné občerstve-
nie, predaj oblečenia a drobných dar-
čekových predmetov s logom futbalo-

vého klubu, autogramiádu osobností 
slovenskej futbalovej reprezentácie 
a sprievodné podujatia pre deti. Podu-
jatie moderoval známy herec a humo-
rista Peter Sklár.
Tým najdôležitejším bolo udeľovanie 
ocenení hráčom z minulých období 
i zo súčasnosti. Prvými ocenenými 
boli naši futbaloví veteráni, 94-ročný 
pán Alojz Čaputa a 90-ročný pán An-
ton Krajčovič. 
Futbalový klub nielenže slávil vzácne 
výročie svojho založenia, ale prostred-
níctvom Ing. Dušana Peška odovzdal 
aj šek vo výške 7.000,00 € zástupcovi 
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čerstvenie hráčov, aby neboli hladní 
a smädní – Krčme pod Orechom a na-
šim dámam Alenke a Rózke. Veľké po-
ďakovanie patrí MPB za zapožičanie 
terčov, aby sa mohol tento turnaj usku-
točniť. Poďakovanie patrí aj nášmu 
fotografovi Dušanovi Mariašimu 
za skvelé fotomomentky. A veľká vďa-
ka patrí samotnej obci Vištuk za spo-
luprácu a pani starostke p. Vráblovej. 
Vďaka patrí aj tým, ktorí sa zúčastnili 
na samotnej príprave turnaja Master 
2. Všetky výsledky Master 2 nájdete 
na webovej stránke: https://www.
slovaksteeldarts.sk/vysledky-tur-
naja-master-2-vo-vistuku/

Šípkam zdar!
Darts Club Vištuk

Turnaj MASTER 2 v steelových šípkach 
pre Bratislavský a Trnavský región
Dňa 3. 12. 2022 sme ako klub DC VIŠTUK historicky prvýkrát dostali možnosť 
zorganizovať MASTER 2 v steelových šípkach pre Bratislavský a Trnavský re-
gión, čo si vážime. Pripravili sme pre hráčov 16 terčov. Teší nás, že sme sa stretli 
v hojnom počte hráčov v kategórii jednotlivcov s počtom 116 hráčov. 

Úprimne, nečakali sme to. Museli sme 
sa s tým (teda Martin Horečný – za čo 
mu pekne ďakujeme) trošku popa-
sovať. Na základe pravidiel sa musel 
odohrať hlavný turnaj SYSTÉMOM KO 
skupinový pavúk. Hrali sa 4 víťazné le-
gy. Kvalita hráčov bola vysoká. Za náš 
tím sa najďalej prebojovali M. Farkaš 
a T. Tvrdoň. Do semifi nále sa prebojo-
vali Vladimír Zaťko – Branislav Filípek 
5 : 4, Lukáš Bielik – Patrik Gábor 5 : 4, 
do fi nále Vladimír Zaťko – Lukáš Bie-
lik 2 : 5. Na prvom mieste sa umiestnil 
Lukáš Bielik. Druhé miesto patrí Vla-
dimírovi Zaťkovi. Tretie miesto si roz-
delili Patrik Gábor a Branislav Filípek. 
Do ženskej kategórie sa prihlásilo 
10 žien aj s našou nováčikovskou ná-
dejou z DC VIŠTUK Romanou Homo-
lovou. Najviac sa darilo vo fi nále Nine 
Staškovej, ktorá zdolala Viki Kurkin 
a obsadila prvé miesto. Druhé miesto 
patrí Viki Kurkin. Tretie miesto obsa-
dili spoločne Janka Tarek a Barbora 
Kotvasová. 
V kategórii juniorov Ú-18 si svoje šíp-
karské skúsenosti zmerali 4  , kde si 
prvenstvo vybojoval Patrik Žilinský. 

Druhé miesto patrí Marekovi Ondejič-
kovi. Tretí skončil J. Koštival. Na štvr-
tom mieste sa umiestnil Š. Kondla. 
Nakoľko sa hral len KO pavúk, tak sa 
dohrávali aj doplnkové turnaje, a to
turnaj vypadnutých a turnaj dvojíc. Ví-
ťazom turnaja dvojíc sú Martin Škan-
tár a Oto Zmelík. V Turnaji vypad-
nutých sa z nášho tímu DC VIŠTUK 
najvyššie dostal Ivan Herák. Víťazom 
sa stal Dominik Mihály. Gratulujeme 
všetkým víťazom! 
No a v neposlednom rade poďakova-
nie patrí aj tým, ktorí sa starali o ob-

Aktivity Športovo-streleckého 
klubu Vištuk
Členovia Športovo-streleckého klubu 
Vištuk sa koncom júna zúčastnili me-
dzinárodných majstrovstiev veterá-
nov v Čechách. Hneď o týždeň na to, 
25. – 26. júna 2022, hostili na domácej 
pôde Prvú slovenskú ligu. Cez leto 

si svoje sily zmerali s konkurenciou 
na turnajoch konajúcich sa každý ví-
kend. Presnú mušku namierili na ter-
če v Holíči, umiestnili sa aj na súťaži 
v Šali. Dňa 3. septembra sa na strelnici 
vo Vištuku konala tradičná strelecká 

súťaž, kde víťaz získal živé prasiat-
ko. Sledovať činnosť našich strelcov 
môžete na webovej stránke www.ssk-
vistuk.sk a na sociálnych sieťach Face-
book na profi le SSKVistuk a YouTube 
na profi le ŠSK Vištuk.

Športovo-strelecký klub Vištuk
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Životné prostredie

Voda nad zlato

Výsadba lipovej aleje

zabránili výparu a množeniu bodavé-
ho hmyzu.

Keď si uvedomíme, že priemerná spot-
reba vody je 120 litrov na osobu, z toho 
približne 50 litrov je len splachovanie, 
je naozaj na zváženie začať dažďovú 
vodu zachytávať. Táto investícia sa 
nám istotne v budúcnosti vyplatí.
Zadržiavanie vody by malo prebie-
hať tiež na obecnej a okresnej úrovni 
– starostlivosť o vodné toky, vysádza-
nie drevín do oblastí kde hrozí vodná 
erózia a samozrejme zber spomínanej 
dažďovej vody zo striech verejných bu-
dov, ktoré bývajú rozlohou najväčšie. 
U nás by sme mali chrániť mokrade 
a bobriu priehradu, vyčistiť korytá po-
tokov a v prípade prívalových dažďov 
mať v zálohe oblasti, kde sa voda môže 
vyliať bez toho, aby ohrozila majetky 
občanov a obce. 

Elena Homolová 
Zdroj obrázkov: www.intersucho.sk

Toto leto si každý z nás, najmä záhrad-
károv a pestovateľov, musel všimnúť, 
že dážď sa nám vyhýba až príliš. Celú 
Európu postihujú horúčavy – suchá 
a následne požiare, nedostatok vody 
sa stáva reálnou hrozbou. Ak by sme 
podľa odborníkov zo SHMÚ rozdelili 
úhrny zrážok na celé územie Sloven-
ska, zistili by sme, že sú približne rov-
naké ako v minulosti. Prečo nás ale 
potom trápia suchá? Za prvé je to tým, 
že je oveľa teplejšie – z pôdy sa vypa-
ruje viac vody rýchlejšie. Za druhé, 
namiesto dlhšie trvajúcich dažďov tu 
máme krátke prívalové dažde, kedy 
pôda nestihne „vsiaknuť” vodu a tá 
steká po povrchu preč.
Našou úlohou je, okrem šetrnejšieho 
hospodárenia s vodou, adaptovať sa 
na tieto podmienky. Azda najdôleži-
tejšie je snažiť sa zadržiavať dažďo-
vú vodu. Veľakrát nám dažďová voda 
zo striech „uniká” len tak. Pritom je to 
voda, ktorú môžeme okrem polieva-
nia využiť aj na pranie oblečenia alebo 
splachovanie a dokonca na vykuro-
vanie (tým, že je mäkká, je vhodná 
do vykurovacích zariadení). Zachytá-
vať ju môžeme do podzemných alebo 
nadzemných nádrží. Veľmi obľúbe-
ným jednoduchým riešením sú 1000 
litrové IBC kontajnery, ktoré sú z plas-
tu v kovovej klietke s výpustným ven-
tilom. Tieto nádrže môžu byť násled-
ne napojené na kvapôčkovú závlahu 
do záhrady. Dôležité je začať: stačí aj 
sud pod rínou, deravý hrniec, z ktoré-
ho dna kvapká voda pri strome a hneď 
máme odrazový mostík na návyk za-
držiavať vodu. Nezabúdajme nádoby 
so stojacou vodou zakrývať, aby sme 

Prvý novembrový víkend patril dobrovoľníkom, ktorí sa spolu s iniciátorom 
obnovy vištuckej aleje Mgr. Marekom Ochabom pustili s chuťou do práce a do-
končili výsadbu lipiek, čím aleju skompletizovali. Tejto ušľachtilej aktivity sa 
zúčastnili aj sponzori a podporovtaelia výsadby. Ambasádorom výsadby Vištuc-
kých lipiek v rámci programu „Sadíme budúcnosť“ je spevák Peter Lipa, ktorý ju 
podporuje a prišiel si zasadiť svoju vlastnú lipku. Ďakujeme! MV

 Porovnanie stavu sucha v rovnakom 
 období z roku 2017... 

 ... a z roku 2022. 

 Okres Pezinok – nasýtenie pôdy a intenzita sucha 
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V júni sme si pripomenuli prvé výro-
čie založenia občianskeho združenia 
Za zelený Vištuk. Hoci je naša 
činnosť vnímaná najmä 
cez obnovu aleje na Lip-
ky, počas prvého roka 
fungovania združenia 
sme uskutočnili aj 
ďalšie aktivity v ob-
lasti ochrany a zve-
ľaďovania životného 
prostredia v našej 
obci.
V júli 2021 nám nedalo 
nepodať pomocnú ruku 
lipám pri šenkvickej ces-
te, ktoré nutne potrebovali poliať. 
Počas leta sme potom zorganizova-
li verejnú zbierku na obnovu aleje 
na Lipky, ktorú sme spoločne s vi-
štuckými rodinami a organizáciami 
v októbri vysadili. Následne počas je-
sene prebiehalo dendrologické hod-
notenie a ošetrovanie starých čerešní 
a orechov v aleji. V zime sme potom 
spoločne s cestármi pristúpili k vý-
rubom havarijných jedincov. Na pre-
lome roka sme tiež podporili Petíciu 
za prirodzený rozvoj Vištuka, ktorá tú-
to jar vyústila do referenda.

Počas jari sme boli zbierať odpadky 
v aleji aj okolo rybníka, zapojili sme sa 
do pripomienkového konania vo veci 
zmeny územného plánu obce a za po-
moci šikovných rúk našich škôlkarov 
sme v areáli školy vyrobili a osadili 
vtáčie búdky. Aktívne sme sa zúčastni-
li aj na programe pri posvätení novej 
sochy sv. Ambróza v parku pri KD.

Toto leto sa naše hlavné úsilie sústre-
dilo na kampaň za adopcie budúcich 

lipiek. Extrémne horúčavy nás 
tiež nútili priebežne zdoko-

naľovať systém zavlažo-
vania mladých lipiek. 

Vďaka zálievkam, 
ktoré výdatne pod-
porovali aj jednotli-
vé adoptívne rodiny, 
môžeme dnes s nad-
šením prehlásiť, že 

všetky vysadené lipky 
prežili.

Ďalších 78 líp sme spolu 
s vami vysadili cez víkend 

5. – 6. novembra 2022. Výsadbové-
ho víkendu sa zúčastnilo približne 
200 účastníkov z Vištuka i širšieho 
okolia, ktorí dotvorili aleju v celko-
vom počte 136 líp. Svoju lipku si prišli 

Životné prostredie

vysadiť aj spevák Peter Lipa, fi lmári 
Marek Šulík a Peter Kerekes, a pro-
jekt podporila aj uznávaná ochra-
nárka a „strobudsmanka“ Katarína 
Šimončičová. Druhú etapu obnovy 
aleje fi nančne podporila Nadácia 
Slovenskej sporiteľne, Nadácia ZSE 
a Nadácia Revia. Úprimne ďakujeme 
všetkým našim partnerom a aktív-
nym podporovateľom, ktorým záleží 
na prírode vo Vištuku.
Posledné poďakovanie patrí deťom 
z MŠ, s pomocou ktorých sme v polo-
vici novembra za školou vybudovali 
zimovisko pre ježkov. Tešíme sa na vý-
sadbu pamätnej lipy k 30. výročiu SR 
na prelome tohto roka, ako aj na ďal-
šiu sezónu a ďalšie spolupráce, ktoré 
ešte viac zveľadia prírodu v našej obci.

Marek Ochaba

Dňa 7. 12. 2022 sa naše žiačky 9. A trie-
dy Júlia Veselková a Sandra Havalová 
prebojovali do celoslovenskej súťaže 
– Festival vody s témou: Hospodáre-
nie s vodou – využitie dažďovej vody 
v rodinných domoch. Súťaž prebehla 
pod záštitou Bratislavskej vodárenskej 
spoločnosti v priestoroch Vodárenské-
ho múzea v Bratislave, ktorú zastrešu-
je Program Modrá škola. Naše žiačky 
ukázali, že vedia kriticky myslieť, 
majú tímového ducha a prezentačné 

schopnosti na vysokej úrovni. Zostro-
jený 3D model bol zaujímavý nielen 
pre odbornú porotu, no všimol si ho 
aj kameraman z regionálnej televízie. 
Aj keď sa naše žiačky neumiestnili 
na prvých troch víťazných miestach 
(bodové hodnotenia jednotlivých tí-
mov sa podľa poroty líšili v desatin-
ných číslach), chceme im srdečne po-
ďakovať za krásnu reprezentáciu našej 
základnej školy. V závere súťaže všet-
kých účastníkov potešilo predstavenie 
kúzelníka, ktorý ohúril žiakov svojimi 
kúzlami – čo bolo krásnou odmenou 
pre všetkých súťažiacich. 

ZŠ s MŠ Vištuk

Všetky lipky úspešne prežili 
prvú sezónu a pribudli 
k nim nové

Festival vody
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marca 2020. Výroba fi lmu trvala straš-
ne dlho, pretože bežný fi lm sa robí 
30 čistých fi lmovacích dní a my sme 
fi lmovali 86 dní. Za takúto dobu by 
sme dokázali natočiť tri fi lmy.

� Ste dodnes v kontakte s ľuďmi 
z Ukrajiny, ktorí na fi lme pracovali? 
Ako váš kontakt ovplyvnila vojna?
 Počas fi lmovania sme sa s mnohými 
z nich stali priateľmi, takže aktuálna 
situácia na Ukrajine má na nás dosť 
veľký dopad. Po vypuknutí vojny sme 
našim spolupracovníkom z Ukrajiny 
ponúkli pomoc a niektorým sa poda-
rilo zabezpečiť ubytovanie tu na Slo-
vensku. Ďalším z dopadov vojny je aj 
skutočnosť, že na Ukrajine sa fi lm sa 
do dnešného dňa nepodarilo uviesť.

� Pôvodom ste Košičan, bývali ste tiež 
v Bratislave, ale už dlhé roky žijete 
vo Vištuku. Aký je Váš vzťah k tejto 
obci?
 Predtým, než sme sa do Vištuka na-
sťahovali, sme tu navštevovali priate-
ľov. Zaujal nás život na dedine, tak sme 
sa tu s rodinou usadili tiež. Žijeme tu 
dnes už dlhé roky, takže už som tu do-
ma. Mám tu šesť slivák a kamarátov 
z nefi lmárskeho prostredia, čo je pre 
mňa veľmi dôležité.

Ďakujeme za Váš čas a želáme veľa úspe-
chov pri ďalších fi lmových počinoch.

Rozhovor pripravil Marek Ochaba

Pozn.: V čase rozhovoru nebol fi lm 
na Ukrajine odpremiérovaný. Ukra-
jinskej premiéry sa dočkal až 22. ok-
tóbra 2022, teda 14 mesiacov po sve-
tovej premiére na Benátskom bienále.

Rozhovor 
s Petrom Kerekesom
Koncom júna sme mali exkluzívnu možnosť vidieť najnovší fi lm vištuckého re-
žiséra, scenáristu a producenta Petra Kerekesa priamo vo Vištuku. Film Cen-
zorka bol uvedený a ocenený na Benátskom fi lmovom festivale, získal štyri Sln-
ká v sieti a bol tiež národným kandidátom na Oscara. V rozhovore sa dozviete 
o okolnostiach vzniku Cenzorky aj o vzťahu pána Kerekesa k Vištuku.

� Podľa čoho si vyberáte témy, kto-
rým sa vo Vašich fi lmoch venujete?
 Myslím si, že neexistuje nejaký spo-
ločný menovateľ, ale väčšinou ide o té-
my, ktoré ma osobne veľmi zaujímajú 
alebo pri ktorých zažívam zvedavosť. 
Chcel som napríklad sfi lmovať príbeh 
našej rodiny v Košiciach, tak som na-
točil 66 sezón, kde sa v jednom fi lme 
prelína príbeh košickej plavárne, prí-
beh mesta Košice a príbeh rodiny Sa-
muelisovcov počas 66 sezón existen-
cie plavárne. Film Ako sa varia dejiny 
vznikol ako vtip pri varení s mojím 
otcom, ktorý ma zaujal do tej miery, 
že som potom pracoval na tom ďalších 
päť rokov.

� S akým zámerom ste začali tvoriť 
Cenzorku?
 Inšpiráciou bol zážitok môjho ka-
meramana Martina Kollara, ktorý si 
ešte niekedy v roku 2010 v časopisoch 
v Saudskej Arábii všimol, že všetky 
modelky na fotografi ách boli zaškrta-
né veľkou čiernou fi xou, aby im nebo-
li vidno ich dekolty, odhalené ramená 
a nohy. Martin tie časopisy vtedy pofo-
til, ukázal nám ich a my sme si s kole-
gom Ivanom Ostrochovským poveda-
li, že by bolo veľmi zaujímavé natočiť 
fi lm o cenzorovi, ktorý ide ráno do ro-
boty a osem hodín nič iné nerobí, iba 
hrubou čiernou fi xou začierňuje po-
prsia, nohy a podobne. Aby sme mohli 
dať dohromady nejaký väčší príbeh, 
chceli sme urobiť trojpoviedku a hľa-
dali sme ďalších cenzorov, ktorí nero-
bia takú tú klasickú politickú cenzúru.

� Akí cenzori Vás ešte zaujali?
 V časopise National Geographic 
som objavil zaujímavú fotoreportáž 
o nigérijskom fi lmovom priemysle 
(tzv. Nollywood), kde sa nachádzajú 
jedny z najväčších fi lmových štúdií 
na svete. Točí sa tam obrovské množ-
stvo fi lmov a všetky tieto fi lmy musí 
niekto schváliť. Zaujalo ma, že niekto 
osem hodín denne pozerá príšerné 
akčné fi lmy a musí im na konci dňa 
dať alebo nedať pečiatku „Schválené“. 

Ďalším typom nepolitickej cenzúry 
boli dozorcovia vo väzniciach, ktorí 
musia čítať listy väzňov, aby sa tí ne-
dohovárali na pokračovaní trestnej 
činnosti. Vymysleli sme si teda takýto 
projekt na dokumentárny fi lm a za-
čali sme si robiť rešerše. Počas jedné-
ho roku fi lmových príprav sme však 
v ženských väzniciach prišli na to, 
že tam deti môžu byť s matkami iba 
do troch rokov. Téma odsúdených ma-
tiek s malými deťmi nám prišla nako-
niec oveľa silnejšia a dôležitejšia ako 
téma cenzúry, ktorá je vo fi lme Cen-
zorka pre nás podružná. Zároveň sme 
zistili, že hraný fi lm môže paradoxne 
vyznieť oveľa autentickejšie než doku-
mentárny fi lm.

� Uvažovali ste aj nad točením fi lmu 
na Slovensku? 
 Áno, ale na Slovensku je kompliko-
vané sa dohadovať s inštitúciami, lebo 
sa stále boja, že im tam ideme odha-
ľovať korupciu. Keď sme im hovorili, 
že chceme točiť fi lm o láske, tak na 
nás pozerali ako na bláznov. Po skú-
senostiach môjho kolegu Mira Rema, 
ktorý sa pri výrobe fi lmu Comeback 
dosť sťažoval na komunikáciu so slo-
venskými väznicami, sme sa rozhodli 
ísť točiť mimo Slovensko. Rozmýšľali 
sme nad krajinami, kde by sme pri to-
čení mohli mať väčšiu slobodu, ako je 
Ukrajina či Srbsko.

� Prečo ste si nakoniec vybrali práve 
Ukrajinu?
 Ukrajina má takú tú ideálnu malú 
vzdialenosť, a to geografi cky aj kultúr-
ne. Intuitívne rozumieme ich jazyku, 
ale nie sme zaťažení detailmi, takže 
sa vieme sústrediť na to podstatné. 
Človek niekedy musí odcestovať, aby 
videl veci jasnejšie a čistejšie.

� Ako dlho ste strávili na Ukrajine to-
čením fi lmu?
 Prvýkrát sme boli na obhliadkach 
v roku 2015, ale chodili sme tam 
na etapy a najviac sme točili v rokoch 
2018/2019. Posledná klapka bola 8.
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kajúci a zodpovedný študent, ktorého 
tvorivá angažovanosť v oblasti výsku-
mu a vedy priniesla mnohé úspechy 
a uznania. Je spoluautorom učebných 
textov a vedeckých prác, ktoré sú pre-
zentované na medzinárodných konfe-
renciách. V roku 2021 získal uznanie 
na Študentskej vedeckej konferencii 
na Farmaceutickej fakulte UK, postú-
pil do nadnárodného kola v Prahe, 
kde získal 2. miesto v chemickej sekcii 
v odbore farmácia. Je predsedom pre 
publikácie Správnej rady Slovenského 
spolku študentov farmácie.

Danielovi blahoželáme a prajeme mu ve-
ľa úspechov v štúdiu i vo vedeckej práci.

 MV

prácach a komunitných brigádach, 
napríklad pri lúskaní orechov, oberaní 
lipy, čistení jabĺk. 
Až do júla tohto roku bola až na nie-
ktoré veci ešte vitálna a samostatná. 
Ako našu komunitu zasiahol Covid, 
v tom čase aj sr. Domitilla zoslabla a už 
od augusta zostala ležiaca, ale pri pl-
nom vedomí. Až do posledného dňa 
komunikovala a modlila sa s prítom-
nou spolusestrou. Pán, pre ktorého 
žila a ktorého tak veľmi milovala, si 
ju odviedol do nebeského domova 
nadránom, 31. 8. 2022, v deň, kedy si 
Konfederácia politických väzňov Slo-
venska, Ústav pamäti národa a Rím-
ska únia Rádu sv. Uršule pripomenuli 
72. výročie Akcie Rehoľníčky - vyve-
zenia rehoľníčok z kláštorov komu-
nistickým režimom v roku 1950. Pred-
seda Správnej rady Ústavu pamäti 
národa Jerguš Sivoš odovzdal dekréty 
veterána protikomunistického odboja 
a pamätné medaily ÚPN žijúcim sr. 
v kláštore v Suchej nad Parnou. Zosnu-
lá sr. Domitilla Lišková odišla do več-
nosti skôr, ako si toto ocenenie mohla 
prevziať.
Nech jej dá Pán na príhovor Panny 
Márie, sv. Jozefa a sv. Matky Angely 
večné odpočívanie v pokoji a radosti.

MV

Ocenenie  vištuckého študenta

Odišla do večnosti

Univerzita Komenského si aj tento 
rok pripomenula Medzinárodný deň 
študentstva udelením ocenení-
tridsiatim študentom a tri-
dsiatim pedagógom, ktoré 
im už tradične odovzdal 
rektor UK Marek Štev-
ček. Slávnostné poduja-
tie sa konalo v Aule UK 
po dvojročnej pauze z dô-
vodu pandémie. Rektor UK 
sa vyjadril, že „skúsenosti zo 
sveta ukazujú, že byť dobrým štu-
dentom už nestačí. Je to základ, na kto-
rom treba rozvíjať svoju výnimočnosť, 
zvedavosť, individualitu a kreativi-

tu, lebo to je cesta k novým objavom 
a poznatkom. Je hrdý na to, že peda-

gógovia vytvárajú na univerzi-
te inšpiratívne prostredie, 

v ktorom môžu všetci nada-
ní študenti profesionálne 
aj ľudsky rásť.“ Je chvály-
hodné, že pre našich štu-
dentov sú otvorené tieto 

možnosti a že majú veľ-
kú podporu vo vedení UK 

i v pedagógoch. 
Medzi ocenenými bol aj mladý Vi-

štučan, Daniel Krchňák, DiS., študent 
štvrtého ročníka odboru farmácia. 
Na ocenenie bol navrhnutý ako vyni-

Posledná vištucká rodáčka, ktorá za-
svätila svoj život Bohu a stala sa re-
hoľnou sestrou, sr. Domitilla Líšková, 
krstným menom Marcela, odišla do več-
nosti 31. augusta 2022 vo veku nedo-
žitých 92 rokov v Kláštore uršulínok v
 Suchej nad Parnej, kde žila v posled-
ných rokoch. Sr. Domitilla sa narodila 
12. 12. 1930 vo Vištuku, katolíckym, 
hlboko nábožensky založeným rodi-
čom, Ignácovi Líškovia Márii, rodenej 
Brichtovej, ako druhé dieťa zo šiestich 
detí.
Ľudovú školu skončila 28. 6. 1943 
vo Vištuku a meštiansku školu 28. 6. 
1945 v Budmericiach. 28. 5. 1968 ukon-
čila Ošetrovateľský kurz pre nižších 
zdravotných pracovníkov a prax ošet-
rovania starých a chronicky chorých 
skončila 31. 7. 1968. 
Často chodila navštevovať otcovu ses-
tru, svoju tetu, uršulínku Veroniku 
Líškovú, ktorá pôsobila v Modre. Páčil 
sa jej ich spôsob života a cítila povola-
nie zasvätiť sa Pánovi. 
Svoj noviciát začala 1. 8. 1948 v Bati-
zovciach, kde 1. 8. 1950 zložila svoje 
prvé sľuby. Po zložení sľubov bola 
preložená do Trnavy, kde vykonávala 
domáce práce. Dňa 29. 8. 1950 bola 
spolu so sestrami komunity násilne 
prevezená štátnou mocou do Seme-
roviec. Tu pracovali na poliach. Dňa 
27. 11. 1951 bola premiestnená do Hor-
ního Tanvaldu, kde bola zamestnaná 
v továrni. Tu zložila svoje večné sľuby 
28. 7. 1956. Prvého októbra 1958 bola 
preložená zo zdravotných dôvodov 
do Broumova, kde pracovala v šijovni 
ako krajčírka a vyšívačka. Tu v Brou-

move zložila dňa 21. 10. 1966 sláv-
nostné sľuby. V Broumove sa stretla aj 
so svojou tetou sestrou Veronikou.
V r. 1969 prišla do Bratislavy, kde nie-
koľko mesiacov učila náboženstvo. 
Potom prevzala úlohu sakristiantky 
v kostole u jezuitov, kde slúžila skoro 
40 rokov. V Bratislave šila alby, vyšíva-
la a opravovala kňazské rúcha, litur-
gické predmety ako palla, lavabo, pu-
rifi katórium. Podľa svedectva jedného 
z jezuitov im bola sr. Domitilla pek-
ným príkladom triezvej životnej múd-
rosti a nenápadnej svätosti. Mnohí 
z nich dodnes slúžia sv. omše v albách, 
ktoré im ušila.
V roku 1995 bola osobne prítomná pri 
návšteve sv. Otca Jána Pavla II. v bra-
tislavskom kostole a kláštore, kde bol 
počas svojej návštevy ubytovaný. 
Sr. Domitilla po skončení služby sa-
kristiánky u jezuitov prevzala sakris-
tiánstvo v bratislavskom uršulínskom 
kostole, kde ešte dlhé roky slúžila, až 
kým nebola preložená do komunity 
v Suchej nad Parnou v roku 2016, kde 
opäť pokračovala v službe sakristián-
ky. 
Veľmi rada chodievala na prechádz-
ky, zvlášť k lurdskej P. 
Márii. Pri každej vy-
chádzke si nazbierala 
poľné kvietočky, aby 
si mohla v izbe ozdo-
biť svoj oltárik.
Sem-tam vypomohla 
so žehlením kostolné-
ho prádielka, rada si 
čítala i modlila sa, po-
máhala pri denných 
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Osobnosti

Tento rok sme si pripomenuli 
sté výročie narodenia ďalšie-
ho významného vištuckého 
rodáka dona Rudolfa Granca, 
saleziána, trpiteľa za vieru, 
prenasledovaného, väznené-
ho a týraného totalitným re-
žimom. 
Vdp. salezián Rudolf Granec 
sa narodil 20. 9. 1922 vo Vištu-
ku manželom Ferdinandovi 
a Viktórii Grancovým. Ľudovú školu navštevoval vo Vištu-
ku, potom nastúpil na saleziánske gymnázium v Šaštíne 
a po piatej triede vstúpil do Saleziánskej spoločnosti v Hron-
skom Beňadiku. V štúdiách pokračoval naďalej a venoval 
sa aj pedagogickej praxi. Teológiu vyštudoval v rokoch 
1946 – 1950 vo Svätom Kríži nad Hronom. Po nástupe ko-
munistického režimu v apríli roku 1950 bol deportovaný 
do Šaštína a odtiaľ do Podolínca. Nasledujúce roky bol 
deportovaný do Česka a vykonával nútené práce. Dňa 23. 
decembra bol tajne vysvätený za kňaza biskupom Róber-
tom Pobožným. V roku 1952 sa pokúsil spolu s bratom 
Antonom o útek do Rakúska. Ten im však nevyšiel, a tak 
bol odsúdený na 11 rokov, z ktorých si odpykal 9,5 roka 
v rôznych väzniciach na Slovensku aj v Česku. Po skonče-
ní trestu mal zákaz duchovnej služby a šesť rokov pracoval 
ako nekvalifi kovaný robotník, napr. ako elektrikár v JRD 
Jablonec, tri roky pracoval v obchode a aj v Spolku sväté-
ho Vojtecha. V roku 1968 odišiel do Talianska, kde strávil až 
21 rokov. Venoval sa tam pastorácii, pôsobil aj ako pedagóg 
v Slovenskom ústave svätého Cyrila a Metoda a prekonal 
aj vážne zdravotné problémy. Po návrate na Slovensko mu 
rodná obec vystrojila 20. 8. 1994 slávnostné primície a rok 

žil vo Vištuku u mladšej sestry Ireny. Neskôr bol vo viace-
rých kláštoroch a zomrel 17. 8. 2005 v kláštore v Hodoch. 
Je pochovaný v Saleziánskej hrobke na vrakunskom cinto-
ríne v Bratislave. Don Granec mal rád poéziu, sám tvoril 
a je autorom súkromnej zbierky básní. V mnohých ospieval 
svoju rodnú obec, ku ktorej mal aj napriek prežitému utr-
peniu vrelý vzťah. 

Terézia Kosnáčová

Mladší brat dona Rudolfa 
Granca – Anton patril tiež 
k prenasledovaným, väzne-
ným a tyranizovaným obe-
tiam totalitného režimu. Na-
rodil sa 1. 11. 1925 vo Vištuku. 
Po ukončení gymnázia štu-
doval medzinárodné právo 
v Paríži a Bratislave. Bol veľmi 
nadaný, štátnice zložil výbor-
ne, ale po dokončení štúdia 
diplom nedostal, pretože nesúhlasil s politickým režimom. 
Po správe, že nedostane diplom, celú noc chodil nešťastný 
po dvore v rodnom dome. Vtedajší mocipáni mu ponúka-
li diplom a dobré postavenie, ak vstúpi do strany. On však 
odmietol. Pokúsil sa s bratom o útek na západ, ktorý sa 
však nevydaril a nasledoval doživotný žalár v rôznych väz-
niciach, hladovka a tyrania. Avšak po štrnástich rokoch ho 
z väzenia prepustili a dali do psychiatrickej liečebne v Pez-
inku. Neskôr rodičia dostali správu, že 15. 4. 1966 ho našli 
utopeného v Dunaji pri Nagymarosi. Dodnes táto nešťastná 
udalosť nie je objasnená.

Terézia Kosnáčová

Rudolf 
Granec 

Anton 
Granec

Obec Vištuk v spolupráci s Konfederáciou politických väzňov Slovenska usku-
točnila dňa 25. septembra 2022 pietnu spomienku na počesť bratov Grancových. 
Svätú omšu celebroval salezián don Luscoň, ktorý posvätil pamätnú tabuľu 
a spolu so sestrou bratov, pani Irenou Kosnáčovou, ju slávnostne odhalil na jej 
dome, kde v minulosti obidvaja istý čas bývali. Slávnosti sa zúčastnil za Konfede-
ráciu politických väzňov jej čestný predseda pán Sandtner, tajomník a niekoľkí 
členovia. Bratia Grancoví nám zanechali v odkaze utrpenia a bolesti obraz pra-
vej viery, mučeníctva, statočných synov slovenského národa. MV

Odhalenie pamätnej tabule 
bratom Grancovým
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Násilie páchané na ženách 
sa týka nás všetkých 
Tlačová správa, 25. 11. 2022, 
Pezinok 

Policajný zbor pri príležitosti 
„Medzinárodného dňa za od-
stránenie násilia páchaného 
na ženách“, ktorý si každoroč-
ne pripomíname dňa 25. no-
vembra, upozorňuje na násilie 
páchané na ženách. Násilie 
páchané na ženách je spolo-
čenský problém, ktorý sa týka 
nás všetkých a zároveň je to 
najčastejšia forma porušova-
nia ľudských práv. V krajinách 
Európskej únie zažije jedna 
z piatich žien násilie zo strany 
jej partnera aspoň jedenkrát 
v živote. 

Ako môžeme prispieť k jeho 
odstráneniu? 
• ak nebudeme ľahostajní/é 
 k násiliu a nebudeme tolerovať 
 žiadnu formu násilia vo svojom 
 okolí, 
• ak nebudeme o násilí mlčať, 

• ak nebudeme násilie voči ženám 
 zľahčovať, 
• ak budeme informovať o príči-
 nách a dôsledkoch násilia pácha-
 ného na ženách, ako aj o možnos-
 tiach pomoci a budeme informo-

 vať aj iných ľudí vo svojom okolí, 
• ak budeme brať na zodpovednosť 
 páchateľov násilia. 

Našou snahou je predchádzať 
a eliminovať trestnú činnosť 
páchanú na ženách – obetiach. 
Každá forma násilia, vrátane 
vyhrážok, je protiprávna. Nási-
lie páchané na ženách sa týka 
nás všetkých a postihuje ženy 
všetkých vekových kategórií, 
všetkých sociálnych vrstiev, 
kultúr a etnických skupín. 

Ak zažívate násilie alebo viete 
o tom., že vo Vašom okolí do-
chádza k násiliu, volajte na č. 
158, na linku 112 alebo na bez-
platnú non-stop linku pre ženy 
zažívajúce násilie 0800 212 212. 

www.zastavmenasilie.sk

por. Ing. Martina Sláviková, 
MV SR, ORPZ v Pezinku

Foto: Amnesty International 
Slovensko 
Zdroj foto: 

facebook Polícia Slovenskej republiky 

Pozor na požiare v období Vianoc 
a Nového roku
Už sa blížia Vianoce, ten čas rýchlo le-
tí. Aj keď je vonku poľadovica a padá 
sneh, najviac nástrah na nás vo via-
nočnom období striehne doma. Podľa 
štatistík je napríklad pravdepodob-
nosť domáceho požiaru počas Vianoc 
až o 50 percent vyššia.
Čas Vianoc a príchod Nového roka je 
predo dvermi. Toto jedno z najkraj-
ších období roka prináša do našich ro-
dín sviatočnú atmosféru pokoja a ro-
dinnej pohody. Dovoľte preto aj nám 
hasičom, aby sme Vám zaželali ich 
príjemné prežitie. Zároveň si Vám do-
voľujeme dať aj niekoľko dobrých rád, 
aby ste tieto sviatky prežili v pokoji, 
pohode a vyhli sa požiaru:
• ak máte živý stromček, zabezpečte 

mu dostatok vody, aby rýchlo nevy-
sychal a pevný stojan, aby sa nepre-
vrátil,

• umiestnite stromček, v bezpečnej 
vzdialenosti od vykurovacích zaria-

dení, krbu,
• nezapaľujte na ňom sviečky ani pr-

skavky,
• používajte iba certifi kované vianoč-

né osvetlenie a riaďte sa pokynmi 
výrobcu osvetlenia, nerobte žiadne 
neodborné zásahy,

• pri odchode z domu, osvetlenie 
stromčeka vypnite,

• adventný veniec majte položený na 
pevnom podklade, v dostatočnej 
vzdialenosti od rýchlo horiacich 
materiálov ako sú záclony, závesy...

• sviečky na ňom dobre zaistite, aby 
sa nemohli prevrátiť,

• ak odchádzate z domu, nikdy nene-
chajte horieť sviečky na adventnom 
venci, taktiež ich nenechávajte ho-
rieť bez dozoru, alebo v prítomnosti 
samotných detí, či zvieratiek

Počas vítania Nového roka sa vyvaruj-
te neodbornej manipulácie so zábav-
nou pyrotechnikou:

•  nezapaľujte zábavnú pyrotechniku 
priamo v ruke a v blízkosti tváre,

• neodpaľujte ju v sklenených fľa-
šiach a iných nádobách,

• v prípade, že zábavná pyrotechnika 
nevybuchla po zapálení, je potreb-
né poliať ju dostatočným množ-
stvom vody,

• zapálenú pyrotechniku nevyha-
dzujte z okien, balkónov a terás, 
pretože by mohol vzniknúť požiar 
bytu, poprípade požiar zaparkova-
ných vozidiel,

• zabráňte priamemu kontaktu s deť-
mi a zvieratami.

Na záver tak ako každý rok, aj tento 
budú nad Vašou bezpečnosťou počas 
celých sviatkov bdieť profesionálni 
hasiči záchranári, na ktorých sa v prí-
pade núdze alebo ohrozenia môžete 
s dôverou obrátiť. Veríme však, že ich 
pomoc potrebovať nebudete a nič ne-
naruší to nádherné čaro Vianoc a No-
vého roka.

pplk. Ing. Jarmila Bartošová,
OR HaZZ v Pezinku
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MIESTO VÝKONU PRÁCE
Obecný úrad vo Vištuku, Základná škola s materskou školou vo Vištuku

DRUH PRACOVNÉHO POMERU
Obec Vištuk – hlavný pracovný pomer na 100 % pracovný úväzok
Základná škola s materskou školou – hlavný pracovný pomer na 40 % pra-
covný úväzok

V prípade záujmu je možné sa prihlásiť samostatne na pracovnú pozíciu 
v obci alebo v ZŠ s MŠ. V tomto prípade budú individuálne dohodnuté pod-
mienky (dohoda vyššieho pracovného úväzku v ZŠ s MŠ možná). 

TERMÍN NÁSTUPU
1. 1. 2023 alebo dohodou na dobu určitú počas zastupovania materskej 
a rodičovskej dovolenky (s možnosťou pracovného pomeru v ZŠ s MŠ 
Vištuk na dobu neurčitú po ukončení zastupovania RD) 

KVALIFIKAČNÉ PREDPOKLADY 
Úplné stredné odborné vzdelanie ekonomického smeru alebo vysokoškol-
ské vzdelanie ekonomického zamerania 

KRITÉRIÁ A POŽIADAVKY 
• Ovládanie podvojného účtovníctva 
• Ovládanie spracúvania miezd a personalistiky
• Znalosť účtovných a daňových zákonov, zákona o majetku obcí a obec-
 nom zriadení, zákona o fi nančnej kontrole, zákona o rozpočtových pra-
 vidlách vo verejnej správe a územnej samospráve 
• Ovládanie práce s PC – programy Word, Excel, práca s internetom 
• Prax v podvojnom účtovníctve so zameraním na verejnú správu
• Prax v oblasti rozpočtu a plánovania 
• Znalosť ekonomiky rozpočtových organizácií

NÁPLŇ PRÁCE 
• Komplexné spracúvanie agendy ekonomiky a rozpočtovníctva 
• Agenda účtovníctva, pokladne a fakturácia (program KEO)
• Personálna a mzdová agenda (program VEMA)
• Agenda správy majetku
• Agenda verejného obstarávania (program TENDERNET)

ZOZNAM POŽADOVANÝCH DOKLADOV 
1. Štruktúrovaný životopis s uvedením telefónneho čísla a mailovej adresy
2. Písomný súhlas uchádzača so spracovaním osobných údajov 

NÁSTUPNÝ PLAT 
Obec Vištuk – 1 200 € brutto
Základná škola s materskou školou – v zmysle zákona č. 553/2003 Z. z. o od-
meňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme 
a v závislosti od pracovného úväzku. 

Žiadosti zasielajte elektronicky na adresu: vistuk@vistuk.sk, osobne do po-
dateľne Obecného úradu vo Vištuku alebo poštou na adresu: Obec Vištuk, 
Obecný úrad č. 353, 900 85 Vištuk. Uchádzač o pracovnú pozíciu bude po-
zvaný na osobný pohovor.

Obec Vištuk a Základná škola s materskou školou 
vo Vištuku hľadá 

účtovníčku/ekonómku, 
mzdovú účtovníčku/personalistku

To, že podvodníci útočia aj na inter-
nete, je známe. Ako ich však rozpo-
znať na sociálnych sieťach a ako sa 
voči nim brániť? V poslednom obdo-
bí sa medzi používateľmi internetu 
rozmohli tzv. phishingové – šokujúce 
správy. 

Útočník vám pošle správu na sociál-
nych sieťach. Často to vyzerá, že vám 
správu poslal váš priateľ. V správe je 
napríklad otázka, či poznáte niekoho 
vo videu, alebo výzva, aby ste získali 
informácie o nejakej udalosti. Nižšie 
sa nachádza link na webovú strán-
ku. Na link nikdy neklikajte. Cieľom 
útočníka je dostať sa k vašim osobným 
údajom. „Ak tak spravíte, systém vás 
presmeruje na ,prihlasovaciuʼ stránku 
Facebooku, kam by ste mali zadať váš 
e-mail a heslo. Ak tak spravíte, útoční-
kovi (ktorý je zo zahraničia) odovzdáte 
plnú kontrolu nad vašim účtom. Získa 
vaše prihlasovacie údaje. Okrem toho 
prepošle šokujúcu správu ďalším va-
šim priateľom, aby na podvod skočilo 
čo najviac z nich,“ uvádza na svojom 
facebookovom účte Hoaxy a podvo-
dy – Polícia SR. Ak ste na link klikli: 
1. Okamžite si zmeňte heslo. 2. Kon-
taktom, ktorým sa pod vašou hlavič-
kou odoslali podvodné správy, napíšte, 
že ste sa stali obeťou podvodu a nech 
na link neklikajú. Informáciu zverej-
nite aj na svojom profi le. 3. Nastavte 
si dvojstupňové overovanie prístupu 
do účtu. Dvojstupňové overovanie 
znamená, že na prihlásenie do účtu 
vám nebude stačiť len heslo, ale aj na-
pr. kód z SMS správy.  
 ZP

Zdroj textu a foto: 
facebook Hoaxy a podvody – Polícia SR

Podvodníci 
na internete  


